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Milí sousedé,

když je důvod slavit, tak se má slavit. A  těch důvodů 
se určitě hned několik najde. Tak například 1. října slaví 
devadesátiny Jiří Suchý. Ano, ten Jiří Suchý, který kdysi 
s Jiřím Šlitrem založil divadlo Semafor, na jehož prknech 
defilovala celá řada tuzemských populárních umělců 
druhé poloviny dvacátého století. Tak na zdraví!

A  co fotbal, máte rádi fotbal? I  na  poli sportovním je 
totiž co slavit! Přiznám se, že já fotbal už dávno nesle-
duji, ale doslova mě dostala událost z poloviny září, kdy 
oficiálně zahájil svou činnost fotbalový klub Union Břev-

nov. Vznikl díky úsilí a houževnatosti břevnovských srdcařů, kterým nebyla lhostejná 
zašlá sláva břevnovského fotbalu, ze kterého vzešly hvězdy jako Jan Berger nebo 
Pavel Horváth. Malebné hřiště pod televizní věží na Strahově, které ani náznakem 
nevypadá, jako by bylo v Praze, pod rukama „Unionistů“ doslova vstalo z mrtvých. 
Kus práce, který tam břevnovští sousedé odvedli je vskutku impozantní. Běžte se 
přesvědčit na vlastní oči. A jestli se nepletu, tak stále probíhá nábor nových talentů. 
Tak Unione, hurá do toho! 

A ještě jedna věc stojí za zmínku. Ve dnech, kdy píši tyto řádky, se pomalu, ale jistě 
zahajuje dostavba třetího kvadrantu Vítězného náměstí. Ano, konečně zmizí ta ostud-
ná škvárová díra, kde bývala kdysi tržnice, do nedávna pak parkoviště, a vyroste 
místo ní bytový dům s obchody v přízemí. Hotový by podle stavitelů měl být zhruba 
za rok a půl. Důvod k oslavě, alespoň malé, to jistě dává. Tak držme palce, Kulaťák 
si to zaslouží. 

Jiřím Suchým jsem začal a jeho slovy si dovolím i skončit.
Koukejte, už se blýská na časy
Rozplyne se i nejčernější chmura

Držme si palce, aby ty časy, na které se chystá už brzy zablýskat, byly jen ty nejlepší. 
Chmur už bylo dost!

Mějte se báječně!

Váš Ondřej Kolář
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�	 Aktuality

Praha 6 od října rozjíždí projekt 
mezigeneračního soužití. Malo-
metrážní byty ve svých domech 
s pečovatelskou službou nabídla 
studentům. Protislužbou za vý-
hodný nájem budou v domovech 
dobrovolničit a dělat seniorům 
společnost. 

Garsonku v  domě s  pečovatelskou službou 
ve Šlejnické ulici bude obývat student 3. roční-
ku FTVS Univerzity Karlovy. Do domu s pečo-
vatelskou službou v Liboci se nastěhují dokon-
ce dva studentské páry. O nových obyvatelích 
domu rozhodli radní městské části, kteří si 
vybírali z  přihlášených zájemců. Podmínkou 
bylo prezenční studium na vysoké nebo vyšší 
odborné škole, současně se přihlíželo k tomu, 
jaký způsob pomoci nebo spolupráce se seni-
ory studenti nabízejí. 
Praha 6 si od pilotního projektu mimo jiné sli-
buje zatraktivnění života pro seniory a snížení 

jejich izolace v  domovech. „Studenti od  nás 
dostali příležitost bydlet za  dostupnou cenu 
a  na  oplátku nabídnou obyvatelům pomoc 
nebo třeba zábavu,“ přibližuje záměr projektu 
radní pro sociální a  zdravotní politiku Marián 
Hošek (KDU-ČSL). Podle něj mohou studenti 
čerpat od starších lidí životní zkušenost a  jis-
tý nadhled, přiblížit jim naopak mohou pohled 
mladých lidí na současný svět, který se s všu-
dypřítomnými technologiemi zdá být starší ge-
neraci stále složitější. 
„Mám radost, že se v sociální oblasti Prahy 6 
díky práci Komise pro sociální a  zdravotní 
problematiku povedlo zavést první inovativ-
ní projekt. Věřím, že další budou následovat,“ 
doplňuje Tereza Hubáčková (Piráti). Flexibilní 
reakci radnice vítá i Zdeňka Bachtjanová (Ze-
lení): „Domy s pečovatelskou službou nemusejí 
být nutně jen ubytovnou pro osamělé. Můžeme 
tak být o jeden krok blíže k stavění mezigene-
račních domů, které jsou za našimi hranicemi 
již nějakou dobu inspirující alternativou služeb 
nejen seniorům.“

Studenti a senioři  
pod jednou střechou

Krátce z radnice

�� V  přízemí zrekonstruovaného obecního 
domu Dejvická 4 vznikne první pražská 
restaurace rodinného pivovaru Matuška. 
Nový nájemce nabídl nejvyšší cenu, což 
bylo jediné kritérium výběrového řízení 
na pronájem těchto prostor. Zahájení pro-
vozu restaurace lze čekat v řádu měsíců. 

�� Praha 6 vyhověla 52 žádostem podnikate-
lů, jimž mimořádná vládní opatření během  
října a prosince 2020 znemožňovala nebo 
podstatně ztěžovala podnikání v  provo-
zovně, kterou mají pronajatou od městské 
části, a odpustila jim nájemné v celkovém 
objemu přesahujícím 3,2 milionu korun. 

�� Do  8. října 14 hodin se mohou hlásit ar-
chitekti a architektonické týmy do soutěže 
na rekonstrukci a přístavbu Polikliniky Pod 
Marjánkou. Soutěž je dvoukolová, přičemž 
do  druhého kola soutěže bude pozváno 
předpokládaných deset účastníků. 

�� Od 1. září mají čtyři mateřské školy nové ře-
ditelky – Juárezovu vede Magda Hejtmán-
kova, Bubeníčkovu Martina Suchomelová, 
Motýlek Monika Němcová, Vokovickou He-
lena Váňová.

�� Kulturní komise na  svém jednání schválila 
vypsání inovovaného dotačního programu 
Šestka kulturní I. 2022 a programu Podpora 
sublokálních periodik. Oba programy mají 
uzávěrku žádostí 18. října, podrobnosti na-
jdete na www.praha6.cz/granty.

�� Členové finančního a  kontrolního výboru 
na společném jednání projednávali zprávu 
o  výsledcích hospodaření městské části 
za  první pololetí 2021. To skončilo s  pře-
bytkem ve  výši 51  726  850 Kč. Opatření 
spojená s pandemií covidu-19, tedy propad 
tržeb, nižší výběry poplatků, nákup ochran-
ných prostředků a dezinfekce, stála měst-
skou pokladnu 13,5 milionu korun.

�� Zastupitelé schválili darovací smlouvu mezi 
Prahou 6 a  Tatranem Střešovice, který 
na  městskou část převede tenisové kurty 
na  Macharově náměstí. Umožní tím vybu-
dování nového sportovního areálu, který 
pak získá zpět k dočasnému užívání za pod-
mínek stanovených samostatnou smlouvou.

�� Praha 6 požádá hlavní město o  svěření 
zhruba 2000 metrů čtverečních pozemku 
– veřejné zeleně v  ulici Krohova, aby zde 
mohla vybudovat hřiště Hravá Baba, jeden 
z vítězných projektů Nápadu pro Šestku.

�� Výbor pro otevřenost a participaci projed-
nal sadu opatření, jak zlepšit fungování par-
ticipativního rozpočtu Nápad pro Šestku, 
například navrhl zapojit do  projektu školy 
a školky. 

�� Praha 6 pošle 100 000 korun Stebnu u Kryr 
na Lounsku. Peníze jsou určené na odstra-
nění následků po ničivé bouři. Na svém jed-
nání to schválili zastupitelé.

Stavba domu na Kulaťáku začala

Poklepáním na základní kámen začala stavba bytového domu Victoria Palace na Vítězném náměstí. 
Jeho dostavba podle původních záměrů profesora Engela se tak zase o něco více přiblížila  
skutečnosti. 
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Zastupitelé na posledním jednání 
reagovali na rozhodnutí hlavní-
ho města, které v květnu přijalo 
Klimatický plán do roku 2030, 
a schválili vznik pracovní komise 
pro klima. 

Řada magistrátních opatření se bude týkat 
i  jednotlivých městských částí a  skupina by 
měla posuzovat, jak dopadnou jednotlivé 
projekty na život v Praze 6.  Členy se stanou 
odborníci nominovaní jednotlivými politickými 
stranami a ideálně by se měli zabývat různými 
oblastmi, například hospodaření s vodou, ener-
getickou náročností budov, udržitelným klima-
tem a  podobně. Radnice chce spolupracovat 
i s vysokými školami, které na jejím území sídlí.
„Magistrátní klimatický plán je rozdělený do čtyř 
kapitol, které se zabývají udržitelnou energe-
tikou budov, udržitelnou mobilitou, cirkulární 
ekonomikou a adaptačními opatřeními. Praha 6 
už řadu projektů v této oblasti realizovala nebo 
připravuje,“ připomněla na  jednání předsedky-
ně komise životního prostředí Martina Kaňáko-
vá (TOP 09). Praha 6 totiž už před dvěma lety 
vyhlásila stav klimatického ohrožení a  některá 
opatření proti přehřívání města nebo lepší vyu-
žití dešťové vody také uvedla do praxe.

Šestka bude mít pracovní komisi pro klima 

Union Břevnov zahájil svou činnost

SK Union Břevnov, nový fotbalový klub, oficiálně zahájil svou činnost v neděli 12. září na hřišti pod 
strahovskou Televizní věží. Během akce Pískej začátek! proběhl nábor chlapců a dívek ve věku 6–12 
let a konalo se i společenské odpoledne pro místní obyvatele a příznivce obnovy břevnovské kopané 
a zápas exhibičních starých gard. Účastnil se ho i fotbalista Pavel Horváth.

Pravidelná 
vycházka začíná 
u Müllerovy vily
Další vycházka Prahou 6, která se  
koná v sobotu 23. října vás provede 
od Müllerovy vily přes bývalou 
Octárnu k vojenskému hřbitovu  
a baroknímu opevnění.
 
Začátek je ve 14 hodin na  tramvajové za-
stávce Ořechovka a od nejznámější stavby 
Adolfa Loose se vydáte k  opomíjené, ale 
zajímavé družstevní zástavbě řadových 
domů architekta Vratislava Lhoty. V  jed-
nom z těchto domů žil i Jan Tříska s Karlou 
Chadimovou. Pak projdete kolem takzvané 
Masarykovy parcely a  podíváte se spo-
lečně se starými fotografiemi, jak vypadal 
lom Panenská. Dozvíte se více informa-
cí o  Octárně a  jaké zde byly dílny. Kolem 
bývalého vojenského hřbitova a barokních 
hradeb dojdete k  jednomu z nejzajímavěj-
ších  pomníků, který je věnován Maxi van 
der Stoelovi.

Několik důvodů pro vznik komise přidal i mís-
tostarosta Jakub Stárek (ODS), který je zároveň 
zastupitelem na  hlavním městě: „Ty důvody 
jsou jak formální, tak věcné. Mezi ty druhé patří 
třeba to, že plán obsahuje řadu věcí, které nelze 
na šestce aplikovat. Například v historické části 
a  památkových rezervacích umisťovat na  šik-
mé střechy solární panely. Ale plán obsahuje 

i řadu věcí, které radnice rozpracovala. Bylo by 
dobré mít je připravené a propojit s magistrát-
ními, například z důvodu financování.“
Podporu vzniku pracovní skupiny vyjádřily 
i  opoziční strany. „Městská část by se měla 
aktivně podílet na realizaci klimatického plánu, 
uplatňovat lokální znalost, upřednostňovat re-
alizaci vytipovaných opatření na  svém území, 
ale také v případě nutnosti konstruktivně opo-
novat hlavnímu městu na základě zpracované 
vlastní koncepce tak, aby pro ni byly přínosy 
maximální,“ uvedla v diskuzi zastupitelka Jana 
Kabelová (Piráti) a doplnila, že jde o velkou pří-
ležitost, jak ozdravit životní prostředí na šestce. 
Podporu plán získal i od Zelených: „Už na mi-
nulém jednání jsme navrhovali – byť neúspěšně 
– souhrn konkrétních opatření na úrovni měst-
ské části Praha 6 v  souvislosti s  Klimatickým 
plánem hlavního města Prahy, jen jsme ho na-
zvali Klimatický plán Prahy 6. Proto jsme rádi 
i  za  tento návrh a  podpoříme ho,“ připomněl 
zastupitel za tuto stranu Pavel Weber. 
Zastupitelé vznik pracovní skupiny schválili 31 
hlasy, nikdo nebyl proti. Zároveň požádali, aby 
klimatický plán hlavního města 2030 projedná-
valy také poradní orgány rady městské části, 
tedy především komise – životního prostředí, 
dopravní, územního i  strategického rozvoje 
a také majetkové politiky. 

V ulicích Prahy 6 se v sezoně objevují 
vaky na efektivní zalévání stromů
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�	 Téma vydání

Školní kuchyně a jídelny fungují 
v České republice zhruba od po-
loviny minulého století a jsou 
ve srovnání s okolními zeměmi 
či jinými kontinenty mimořádnou 
výsadou. Za více než sedmdesát 
let se jejich systém propracoval, 
na jejich služby si zvykli rodiče 
i děti. Ale mnozí se shodují, že 
po tak dlouhé době by si jídelníč-
ky, způsob přípravy pokrmů i at-
mosféra při stolování zasloužily 
změnu, která by lépe odpovídala 
současným trendům a zdravému 
životnímu stylu. 

Univerzální hnědá omáčka, tři houskové 
knedlíky a  maso, které se nesmělo vracet… 
Pamatujete na  doby minulé? Vařilo se pouze 
jedno jídlo a marné byly argumenty, že hově-
zí nejíte a  přílohy vám stačí polovina. Tak to 
bylo dané spotřebním košem, navážené, na-
plánované a  nic jste proti tomu nezmohli. Je  
až  paradoxní, že přes všechny změny ve škol-
ství se jídelny stále řídí spotřebním košem 
z roku 1989. 
Odborníci již dlouho upozorňují na  jeho ne-
dostatky, na  ministerstvu zdravotnictví, kte-
ré spotřební koš určuje, se však najdou vždy 
důležitější témata k řešení. Jedním z paradoxů 
spotřebního koše je to, že nerozděluje kategorii 
tuků na nasycené a nenasycené. Také by podle 
něj děti ve školce měly vypít denně tři decilitry 
mléka. Náhradu za  mléčné výrobky nebo tře-
ba rostlinné nápoje nepřipouští. A podobných 
nelogických doporučení obsahuje více. Ale i při 
dodržení jeho zásad lze vařit dobře, chutně 
a zdravě.
Vědí to například ve  školce Libocká nebo 
 Vokovická, kde se snaží i přes některá nelogic-
ká doporučení ve spotřebním koši vařit chut-
ně, zdravě a moderně.  Od letošního školního 
roku se začínají systematické změně v  jídel-
nách věnovat v  dalších jedenácti mateřských 
školách a  pilotně také v  ZŠ Věry Čáslavské. 
Další  zájemci se budou moci zapojit během 
následujících čtyř let. „Rozhodně nechceme 
dělat revoluci, školní jídelny jsou naše rodinné 
stříbro, nikde ve světě není tak propracovaný 
systém školního stravování. Vážíme si těžké 
práce kuchařek a hospodářek, kterým chceme 
poskytnout možnost dalšího vzdělávání a po-
radenství. Všichni se shodneme na tom, že si 
naše děti zaslouží kvalitní a  dobré jídlo,“ říká 
radní pro školství Marie Kubíková (ODS). 

Školní jídelny na šestce chtějí vařit  
zdravě a moderně 

Začalo to v Liboci
Argument, že děti nebudou obědvat, když se 
jim místo těstovin a  knedlíků objeví na  talíři 
bulgur, cizrna, čočka, hlíva ústřičná nebo tře-
ba batáty, neobstojí. Příkladem dobré praxe 
je například Mateřská škola Libocká, kde jsou 
na  jídelníčku téměř denně. Tyto potraviny za-
řazují i další školy a školky Prahy 6 a dětem to 
nepřijde vůbec divné. „Trvá to už více jak dva-
cet let a stalo se to postupně a zcela přirozeně.  
Řekli jsme si, že když my, dospělí, vyřazujeme 
ze svého jídelníčku limonády, smažené a tučné 
pokrmy, tak proč je dáváme dětem?“ říká ředi-
telka školky Dana Chroustovská.  A tak ze škol 
postupně mizí sladké čaje, omezují se uzeniny 
a smažené pokrmy. V Libocké už téměř nezařa-
zují do jídelníčku smažený řízek. „Ten dětem ro-
diče usmaží doma, u nás ať si vyzkoušejí něco 
jiného,“ konstatuje paní ředitelka a přidává dal-
ší zkušenosti se spotřebním košem: „Nejenže 
se v něm například vůbec nepočítalo množství 

spotřebované soli, brambory patřily mezi zele-
ninu, nikoli přílohy, ale nejvíce mi vadil přístup 
k cukru. Ten se započítával, pouze když paní 
kuchařky dětem upekly bábovku nebo perník 
ve školce, když jsme koupili přeslazené koláče, 
bylo to podle norem správně.“ 
Další změna jídelníčku přišla před třemi roky, 
když do školky přivedla své dítě nutriční tera-
peutka Eva Kalembová. S ní přibyly další infor-
mace o tom, jak pro děti sestavit dobrý jídel-
níček, jaké potraviny z něj vyřadit a co naopak 
přidat. „Je zajímavé, že ačkoli spotřební koš 
pro školky poměrně přísně určuje, kolik čeho 
mají na jídelníček zařadit, tak lze podle něj dě-
tem nabízet jak pestrou a zdravou stravu, tak 
průmyslově zpracované polotovary plné cuk-
ru a soli, a spotřební koš bude plněn v obou 
případech stejně,“ popisuje nutriční specia-
listka. Ze školního jídelníčku ovšem vyřadila 
i  tolik oblíbené dukátové buchtičky, lívance 
nebo palačinky, protože po  výživové stránce 
dětem ty zásadní živiny nedají. A lze je nahra-

GULÁŠOVÁ 
POLÉVKA 
S HLÍVOU
(pozor, rozpis je na 20 litrů)

Suroviny: 8 mrkví, 1 celer, 3 petržele, 
1,5 kg hlívy, 1,5 kg brambor, olej, sůl, pa-
prika červená sladká, 2 ks cibule, majorán-
ka, česnek.
Postup: Zeleninu očistěte, nakrájejte 
nadrobno nebo nastrouhejte a orestujte 
na oleji, do výpeku přidáte mletou papriku. 
Zalijte vodou nebo vývarem a dusíte 
zhruba 20 minut. Dochutíme majoránkou. 
Podle chuti přisolte a přidejte čerstvou 
pažitku na ozdobu.

INDICKÁ 
POLÉVKA  
(pozor, rozpis je na 20 litrů)

Suroviny: 8 mrkví, 1 celer, 3 petržele, 
500 g červené čočky, 1 řapíkatý celer, 
4 brambory, 800 g rajského protlaku, 
5 lžic soli, 2 lžíce oleje, špetka kurkumy, 
4 stroužky česneku, 2 lžíce třtinového 
cukru.
Postup: Veškerou zeleninu očistěte, 
nakrájejte, nastrouhejte a osmažte na oleji. 
Přidejte rajský protlak. Podlijte vodou 
a duste do změknutí. Do hotové polévky 
přidejte uvařenou červenou čočku.  Na zá-
věr dochutíte kurkumou, solí a případně 
cukrem.

Vyhlášené recepty libocké školky: 
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dit stejně dobrými a zdravými pokrmy. Ovšem 
děti sladké mají rády, a  tak v Libocké zaved-
ly paní kuchařky pravidelné čtvrteční sladké 
svačiny. Děti dostanou třeba domácí jablečný 
koláč, mramorovou buchtu, bublaniny, pu-

dinkový pohárek. K  tomu na  výběr nakrájené 
ovoce. Vše doma připravené, a tedy i s kontro-
lovaným množstvím cukru. Podobné svačinky 
chystají i v dalších školkách. Na jídelníčku sa-
mozřejmě nechybějí ani pokrmy klasické české 

kuchyně, k nejoblíbenějším patří rajská omáč-
ka, tu vaří dětem 1. září na přivítanou, svíčko-
vá, v zářijovém jídelníčku byste našli i vepřové 
výpečky, knedlíky…. Děti si na pestrou stravu 
zvykly a rodiče jsou s ní také spokojeni. „Tro-
chu to člověka zamrzí, když ví, jak máme pro 
děti kvalitní výukový program, skvělé podmín-
ky pro pobyt na zahradě a rodiče nám u zápisu 
řeknou, že se podívali na naše jídelníčky, moc 
se jim líbí, a proto chtějí děti přihlásit k nám,“ 
říká ředitelka Dana Chroustovská. 

Kam se školní stravování posune?
Šestkové školní jídelny navštěvuje skoro devět 
tisíc dětí, to je asi 90 procent všech žáků, plus 
je využívají i zaměstnanci škol a příspěvkových 
organizací, případně si obědy vyzvedávají i se-
nioři. Ve  školách bylo ke  stravování přihláše-
no více než 2800 dětí (na rozdíl od škol nelze 
školku navštěvovat, aniž by tady dítě nemělo 
zajištěné a  zaplacené stravování) a  453 za-
městnanců. Počet strávníků v  jídelnách stále 
přibývá a Praha 6 jejich kapacity podle poža-
davků rozšiřuje a  kuchyně modernizuje, poři-
zuje nové konvektomaty a  další vybavení pro 
moderní vaření.
Jak jsou s  kvalitou jídelen spokojeny nejen 
děti, ale i  rodiče, si radnice pravidelně zjišťuje 
v  rámci takzvané Mapy škol. Jde o anonymní 
dotazníkové šetření, naposledy se ho zúčast-
nilo 5300 rodičů, 7500 žaků a  600 pedagogů 
a ostatních zaměstnanců ze všech šestkových 
škol a školek. Další dotazníkový průzkum si ne-
chá radnice udělat příští rok.
V  posledním dotazníku rodiče velmi často 
 žádali změnu ve  školních jídelnách. Mnohde 
ale při výběru z několika jídel dávají děti před-
nost právě jídlům, která jsou tradiční, často 
ti starší dají přednost fastfoodu. Polévky ani 
nechtějí ochutnat, nejsou na ně zvyklé. Změ-
na ve  stravování dětí tak musí proběhnout 
i  v  rodinách. Školky tak budou organizovat 
projektové dny, zaměřené na zdravé stravová-
ní, kam přizvou i rodiče. Marie Pojerová ze ZŠ 
Hanspaulka dodává: „Obědy ve školní jídelně 
jsou opravdu velké téma. Stěžují si rodiče, kte-
rým děti vyprávějí, jak se jídlo v  jídelně nedá 
jíst. Neříkám, že se nedá kvalita obědů zlepšit, 
to lze vždy. Ale pravda je, zdá se mi, někde 
mezi. Volá se po  zdravé výživě, po  vyřazení 
polotovarů. V  naší jídelně používáme pouze 
čerstvé nebo zmražené potraviny a  jedno ze 
dvou jídel je převážně zaměřené na  zdravou 
výživu. Strávníků, kteří si takový oběd zvolí, je 
velmi málo.“
Kvalitou a dostupným stravováním se zabývá 
také dokument Koncepce podpory a  rozvo-
je pro období 2021 až 2030 Vzdělaná šestka, 
kterou letos schválili zastupitelé. I  v  něm se 
městská část zavazuje využívat nové trendy 
v oblasti výživy a pro školní jídelny zajistit cíle-
nou spolupráci s nutričním terapeutem, „který 
rozšíří možnosti dietního stravování pro děti, 
žáky a  zaměstnance s potravinovými alergie-

BROWNIES 
Z ČERVENÝCH 
FAZOLÍ
Suroviny: 1 plechovka červených sterilizo-
vaných fazolí, 2 lžíce kakaa, 1 lžíce medu, 
1 banán, 1 vejce, lžička kypřícího prášku, 
½ lžičky skořice, trocha oleje, kokos na vy-
sypání, nasekané mandle na posypání
Postup: fazole slijte a propláchněte vodou. 
Všechny suroviny v misce rozmixujte tak, 
aby vzniklo hladké těsto. Menší pekáč 
vymažte a vysypte kokosem, nalijte těsto 
a posypte mandlemi. Pečte asi 20 minut 
při 165 °C.

HRACHOVÁ  
KAŠE 
S TEMPEHEM 
Suroviny: zelený hrách půlený  
majoránka, česnek, sůl,  uzený/ 
smažený/marinovaný tempeh,  
1 cibule
Postup: zelený hrách propláchněte 
a uvařte ve vodě do změknutí, přidejte sůl, 
majoránku, česnek. Rozmixujte do hladka. 
Na cibulce orestujte tempeh a kaši jím 
ozdobte.

Obědy v MŠ Libocká nandávají dětem paní učitelky, nikoli kuchařky 
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mi, bude tak metodicky podpořen správný vý-
běr surovin a  receptur a sestavení vzorových 
jídelních lístků“. Proto se také letos rozběhla 
spolupráce s  nutričním terapeutem na  více 
školách. 

Obědovou revoluci nečekejte 
Rozhodně ale nelze čekat radikální změny. 
„Největší prohřešky se nepoznají ani tak na jí-
delníčcích, které procházíme, ale ve  skladu. 
Suroviny jsou základ,“ říká nutriční terapeutka 
Eva Kalembová.  Během prvních týdnů školní-
ho roku v  jídelnách škol, které se do projektu 
zapojily, absolvuje dvě schůzky: jedna je teo-
retická, druhá praktická. Během té první, která 
trvá dvě hodiny, si projde s kuchařkami sklad 
a podívá se na suroviny. „Stále se i v některých 
školkových kuchyních používá třeba pomazán-
kové máslo nebo tavené sýry. Obojí obsahuje 
zbytečně mnoho soli, a přitom dobrou náhra-
dou je tvaroh.  Bohužel v  lidech stále zůstává 
předsudek, že zdravá strava je drahá, ačkoli to 
není pravda,“ vypráví nutriční specialistka. Při 
druhé schůzce nabídne kuchařkám výběr z re-
ceptů, ony si vyberou, které by chtěly vyzkou-
šet, nakoupí potraviny a  společně vaří. Cílem 
je nadchnout paní kuchařky pro nové trendy 
a postupy.
Bohužel zkušenosti ukazují, že sehnat kvalitní 
potraviny zvlášť do školek není až tak jednodu-
ché. Každá školka si zajišťuje potraviny sama 
a objemy odebíraných potravin nejsou tak vel-
ké, aby se o ně dodavatelé prali. A i když mají 
školky bylinkové záhony, děti si mohou pěsto-
vat saláty nebo by chtěli rodiče dovézt jablka 
ze sadu, školky je musejí kupovat, aby vyho-
věly spotřebnímu koši a hygienickým normám.

Pro alergiky i diabetiky 
Současné školní jídelny si musejí poradit také 
s přibývajícím počtem dětí s různými potravi-
novými alergiemi – na  laktózu, lepek, ořechy 
nebo i  s  diabetiky, jejich počet se pohybuje 
kolem deseti procent, v  některých školkách 
a  letech bývá i  vyšší. Jak to řeší? V  základ-
ních školách je situace o  něco jednodušší, 
standardně vaří několik jídel a žáci mají na vý-
běr: „Vaříme ve  většině případů tři jídla den-
ně, z nichž jedno je vždy bezlepkové a jedno 
bezmasé. Děti s potravinovými alergiemi si tak 
mohou vybrat,“ říká Marie Cibulková, ředitelka 
ZŠ a MŠ Červený vrch. Děti tady mají nejradě-
ji špagety, rajskou omáčku a sekanou s kaší. 
A  podobný seznam oblíbených jídel  evidují 
i  v  Základní škole Bílá: dukátové buchtičky 
s vanilkovým krémem, rajská omáčka s těsto-
vinou, špagety s rajčatovou omáčkou a sýrem, 
dětem je vaří jednou až dvakrát za měsíc. Ani 
zde nepřipravují speciální dietní jídla. „Pokud 
má strávník alergii nebo intoleranci na nějakou 
potravinu, může si podle jídelního lístku ověřit 
složení stravy a možných alergenů a svůj vý-
běr tomu přizpůsobit,“ říká ředitel ZŠ Bílá Jiří 
Tomčala.

Vařit speciální dietní jídla je, zejména ve  vel-
kých provozech škol, velmi obtížné, s  lepkem 
si již mnohde dokáží poradit a snaží se dětem 
a rodičům vyjít vstříc. Další alergie a intoleran-
ce jsou však obtížně řešitelné, zvláště tam, kde 
má dítě závažnou reakci již na stopové množ-
ství alergenu. I  proto školám zákon neukládá 
povinnost poskytovat dietní stravu. 
A jak to řeší ve školkách, kde se vaří jídlo jed-
no?  I tam se snaží vyjít rodičům alergiků vstříc 
jak to jen jde. „Naše dcera chodí do  školky 
Motýlek, kde nám ochotně v jídelně vycházejí 
vstříc a každé odpoledne ladíme jídlo na příští 
den – co vzít z domova, do čeho pro dceru ne-
dají mléčné výrobky a podobně. Mám ale zprá-
vy od dalších rodičů dětí s intolerancí laktózy, 
že takový přístup není v  dalších mateřských 
školách zdaleka standardem,“ říká zastupitel 
Pavel Weber (Zelení). V mnoha školkách napří-
klad zahušťují pokrmy hraškou, pohankovou 
či rýžovou moukou, nikdo to v  jídle nepozná, 
ale pokrmy se tím stávají bezlepkovými. Tedy 
na konec tento způsob vaření zjednoduší prá-
ci, není třeba oddělovat nebo vařit extra pro 
děti s dietními omezeními. Vše je na domluvě 
 rodiče a školky.

Pozitivní motivace
Změna jídelníčku a přítomnost nutriční terape-
utky prý nejprve v  jídelnách vzbuzuje určitou 
nedůvěru. Ta však zpravidla mizí nejpozději 
při prvním vaření. Nejenže se nejprve paní ku-
chařky obávají složitější a  neznámé přípravy 
pokrmů – mimochodem jejich základní plat se 
pohybuje kolem 20  000 korun hrubého – ale 
také, že půjde o zbytečnou práci, protože nej-
větší podíl na  stravovacích zvyklostech má 
skutečně rodina. A když nejsou děti naučené 
jíst některé potraviny, školní jídelna toho mno-
ho nezmůže. 
Jak tedy přesvědčit děti, aby si daly na svačinu 
chléb s pomazánkou z červené řepy nebo fa-
zolovou s bazalkovým pestem? „Je to jednak 
dobrovolnost, ale i určitá atraktivita. Nakrájíme 
jim pečivo a  ony si ho mažou pomazánkami 
samy, to malým dětem udělá radost. Při obědě 
se pak dětí ptáme, zda chtějí přílohu, omáčku 
i maso, a když řeknou jen přílohu, ostatní jim 
nenutíme. A přídavek si pak mohou opět nan-
dat samy. Sice při tom nadělají nepořádek, ale 
to nevadí, to se uklidí,“ říká Dana Chroustov-
ská, ředitelka MŠ Libocká. 
Ale jak změnit jídelníček u  náctiletých, kteří 
už přece jen určité návyky, a hlavně zlozvyky 
mají? Opět vsadit na dobrovolnost, jak ukazuje 
příklad ze severských zemí. „V mnohých ško-
lách tam probíhají obědy ve formě rautu – děti 
si vybírají a nandavají jídlo samy. Vždy si tak 
najdou něco, co jim chutná, nandají si porci, 
která jim vyhovuje, neodcházejí tak hladové 
a  zároveň nenechávají zbytky. Snižuje se tak 
plýtvání jídlem, to je podle mého budoucnost 
školního stravování, zde je ale potřeba změnit 
zejména pohled hygieniků, kteří jsou v České 

republice až příliš konzervativní a  nyní nám 
ještě veškeré inovace v tomto ohledu zabrzdil 
covid,“ popisuje radní Marie Kubíková, kde by 
si šestkové jídelny mohly brát příklad.

Jídelny a jejich 
rozvoj 
V  současné době stravování dětí a  žáků 
zajišťuje na šestce 19 školních jídelen a 18 
jídelen ve školkách. V osmi školách fungu-
jí pouze takzvané výdejny – jde o  školky, 
které jsou součástí základních škol anebo  
MŠ Meziškolská, kam se vozí jídlo ze ZŠ 
J. A. Komenského. Ještě letos pouze vý-
dejna obědů funguje i  v  ZŠ a  MŠ nám. 
Svobody 2, ale během rekonstrukce, která 
zde probíhá a kdy dojde i k navýšení kapa-
city, dostane škola také vlastní kuchyň za   
30 milionů korun. Stane se tak nezávislou 
na sousední škole Emy Destinnové. 
Nové kuchyně se dočkají i kuchařky a děti 
v ZŠ a MŠ T. G. Masaryka, a to za 10 mi-
lionů korun. Za  posledních pět let městská 
část do školních kuchyní a jídelen investo-
vala více než 63 milionů korun.

Nutriční terapeutka  
Eva Kalembová 
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Petr Karvánek/STAN

Co obědvají naše děti? 
Na otázku není jednoduchá 
odpověď. Za  tvorbu jídel-
níčku na  škole odpovídá 
vedoucí jídelny. Ta je ale 
kromě finančních omezení 

limitována tzv. spotřebním košem, ve  kterém 
MŠMT nařizuje, jaké množství např. luštěnin, 
masa, mléka apod. musí kuchyň každý měsíc 
uvařit. Tím, zda to pak děti skutečně snědí, se 
již nikdo nezabývá. Takže trochu středověk. 
Jaká je vlastní kvalita jídel, posuzují strávníci 
– děti. Jejich hodnocení však odráží stravo-
vací návyky z  domova. Tedy např. – polévky 
nejíme. Na kvalitě jídla se samozřejmě odráží 
i  kvalita kuchařů. Vzhledem k  dlouhodobému 
podfinancování školství je zřejmé, že chce-li 
ředitel školy udržet kvalitní lidi, musí je přeplá-
cet. I  to je důvodem, proč někteří pak uvažu-
jí o  pronájmu zařízení školní kuchyně firmám 
typu EUREST, čímž se škola zbaví odpověd-
nosti za stravování žáků. Zřizovatel na to zatím 
neslyší. Investoval nemalé částky do moderni-
zace školních kuchyní. Pomohlo by více peněz 
kuchařům, zrušit spotřební koš a osvěta!

Taťána Klíčová|/ANO

Ovlivňování výživových 
zvy klostí dětí a  dorostu 
v  souladu s  doporučeními 
týkajícími se správného/
zdravého životního stylu 
a  pohybových aktivit, by 

mělo být prioritou nejen v  rodinách, ale roz-
hodně také ve  školách i  volnočasových pro-
gramech. Všichni víme, že děti zpravidla ko-
pírují stravovací návyky i životní styl rodičů či 
jiných dospělých, přičemž v dnešní turbulent-
ní době není čas… překvapivě ani na kvalitní 
stravování ani na rozumný pohyb. Kombinace 
nevhodného jídla a  nízké nebo žádné pohy-
bové aktivity vede k  nárůstu dětské obezity 
a  rozvoji dalších civilizačních onemocnění již 
v  dětském věku. Platná legislativa, program 
Zdraví, koncepce, metodiky a  další zajímavé 
programy mají sloužit jako efektivní nástroje 
ke zlepšení nutriční kvality školního stravová-
ní, k vyváženému a zdravému životnímu stylu 
a v konečném důsledku tak vést mladou po-
pulaci ke zdraví a spokojenosti.

Pavla Ducháčková 
Chotková/ 
Strana zelených
Velký dík všem kuchařům 
a  kuchařkám, kteří chystají 
našim dětem chutné obědy. 
Problémem v  případě škol-

ních obědů totiž není jen co, ale i  kdo. Práce 
ve  školní kuchyni je náročná, přitom finanční 
ohodnocení kuchařů nestačí v Praze ani na zá-
kladní živobytí. Pokud chceme, aby naše děti 
měly kvalitní obědy, pak je třeba pomoci ku-
chařům získat přístup ke služebním bytům a tr-
vat na zvyšování jejich platů. V současnosti to-
tiž jídelny často vaří v podstavech. Dokud tedy 
nezlepšíme personální situaci, jen těžko může-
me zlepšovat kvalitu surovin. Zelení by byli rádi, 
aby se zredukovaly hluboce mražené potraviny. 
Návrat k  primárním surovinám by se měl stát 
normou, stejně jako vaření pro děti s  různými 
formami potravinové intolerance. To se často 
již děje. Pokud tomu tak ale není, je třeba pátrat 
a hledat příčiny. Další limitou je vlastní vývařov-
na dané školy či školky. Ekonomicky to smysl 
často nedává, pokud si ale dosadíme do rovni-
ce: zdravá + chutná strava = zdravé děti, pak 
je to jedna z nejlepších investic. Dítě, které od-
chází ze školy nejen spokojené, ale i dobře na-
jezené, má šanci prožít prima zbytek dne. 

Marie Kubíková/ODS

Školní stravování je velké 
téma, které zajímá úplně 
všechny, rodiče, děti i  uči-
tele, a  pochopitelně i  ku-
chařky. Na  ty bychom měli 
při požadavcích na  kvalitu 

stravování myslet především. Změna by se to-
tiž měla odehrát zejména na úrovni státu, kde 
se na ministerstvu školství bohužel věnuje stra-
vování pouze jeden pracovník na část úvazku, 
to je tristní. Není také možné, aby plat kuchař-
ky v  jídelně tabulkově určoval stát pod úrov-
ní minimální mzdy. Naštěstí naši ředitelé škol 
a školek na personál kuchyní myslí a snaží se 
jejich plat podle možností navýšit. Každá změ-
na ve školní kuchyni tak musí být velmi citlivá 
a postupná, právě s ohledem na personál ku-
chyně. Přesto se do změn ve školním stravo-
vání dětí na Praze 6 chceme pustit. Máme zde 
skvělé příklady úžasně fungujících školních ku-
chyní a  jejich zkušenosti chceme poskytnout 
i ostatním zájemcům. Proto jsme spustili pilotní 
projekt poradenství a školám budeme přispívat 
na nutriční terapeuty. Ti pomohou sestavit mo-
derní a zdravé jídelníčky a poradit i s vařením 
jídel pro děti s  dietním omezením, těch totiž 
ve školních kolektivech stále přibývá. 

Marcela Grecová/
KDU-ČSL

Společně čteme s  našimi 
čtyřmi strávníky online jí-
delníček téměř denně. UHO 
a  krupice, chutná dětem 
nejvíce! A dostanou z tako-

vého školního oběda všechny potřebné živiny 
z  potravního koše? Nevadí, to se dá dohnat 
polévkou. Jenže tu naši strávníci preventivně 
rovnou obejdou. Zažili jsme i jídelnový rodičov-
ský výbor, diskuze a snahy rodičů zlepšit obě-
dy. Někteří navrhovali zvýšit cenu, sledovat jí-
delníček a diskutovat na všech frontách. A ono 
je to pořád stejné! Tak nějak průměrné, občas 
nemastné neslané, stejně jako platy našich 
kuchařek. Některé kuchařky to dělají od srdce 
a takové vaří skvěle. Jiné vaří, protože zkrátka 
nějakou práci potřebují. A pak to není prostě 
ono. Ale tak to je nejen s kuchařkami. Pro nás 
je důležité, že děti mají příležitost dostat teplý 
pokrm, který si ze dvou variant mohou zvolit. 
A občas se ještě najedí doma znovu. Za cenu 
oběda ve školní jídelně si proste stěžovat ne-
můžu. Snad si na plat nestěžují i naše kuchařky 
a neutečou za jiným zaměstnáním!

Tomáš Šídlo/Piráti

Co jedí naše děti v poledne 
všedního dne? Například 
dortík v  čokolaterii šikov-
ně umístěné naproti škole. 
Anebo retro pokrmy ve škol-
ní jídelně: UHO, buchtičky 

se šodó, řízek s bramborovým salátem, aby se 
na odpoledním vyučování dobře spalo. Anebo 
něco o  poznání středomořštějšího, zdravěj-
šího, od  spánku v  lavici odvádějícího. Letmý 
pohled na pár školních jídelníčků zveřejněných 
na  internetu ukazuje, že v  našich školách se 
přeci jen dá jíst i  zdravě. Méně  radostný po-
hled už je do databází obou  programů podpory 
zdravého stravování ve školách, státní Zdravé 
školní jídelny či neziskové Skutečně zdravé 
školy, obou zdarma. Programů se ze škol Pra-
hy 6 účastní jen ty soukromé. Ale třeba jsem se 
špatně díval, a příště tam budou i školy zřizo-
vané městskou částí. Určitě přijde brzy doba, 
kdy se téma dobrého školního obědu nebu-
de skloňovat jen na  školách se školným, ale 
i na školách, které zřizuje Praha 6. 

Víte, co obědvají vaše děti? 
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Pěti osobnostem spojeným s Pra-
hou 6 udělil starosta Ondřej Kolář 
čestná občanství, Ústřední vo-
jenská nemocnice získala cenu 
městské části a Cameron Stauch 
obdržel ocenění starosty pro za-
hraniční osobnost.

Slavnostní ceremoniál se konal ve  Ville Pel-
lé v  pátek 3. září při příležitosti Dne Prahy 6. 
„Společnost je taková, jaké má vzory. Mám 
obrovskou radost, že v  Praze 6 máme osob-
nosti, které jsou následováníhodné a kterých si 
můžeme vážit. Jsou to osobnosti čestné, které 
se snažily být jiným vzory, proto jsem rád, že 
těmto osobnostem dnes můžeme vzdát hold,“ 
uvedl na  úvod ceremoniálu starosta Ondřej 
 Kolář (TOP 09). 

Čestní občané
Jan Hrubeš – in memoriam
(12. září 1951 – 23. ledna 2021)

Jan Hrubeš pocházel z Hanspaulky, kde strá-
vil celý život. Vystudoval speciální pedagogiku 
a několik let pracoval v diagnostickém ústavu. 
Poté působil v organizaci Meta, kde se staral 
o  vozíčkáře a  handicapované. Po  sametové 
revoluci zastával na ministerstvu vnitra funkci 
vedoucího Odboru Kanceláře náměstka minis-
tra vnitra. Ve volebním období 1998–2002 na-
stoupil jako vedoucí kanceláře starosty na rad-
nici Prahy 6. V různých funkcích pak pracoval 
na úřadě městské části až do svého nečekané-
ho skonu 23. ledna 2021, tedy víc než dvacet 
let.  Jan Hrubeš stál u zrodu koncertů v Břev-
novském klášteře, Dejvického hudebního léta, 
Opery v  Šárce nebo divadelní lodi Tajemství 
Divadla bratří Formanů. Jeho otisk nese i celá 
řada dalších veřejných akcí v Praze 6. Mezi nej-

významnější z  nich patří Dejvická demarkační 
jako oslava 60. výročí osvobození nebo oslavy 
u příležitosti 100 let od založení Českosloven-
ska. Právě za ně obdržel od Armády České re-
publiky pamětní odznak za  zásluhy a dlouho-
době skvělou spolupráci s Prahou 6.

Miriam Němcová
(* 2. srpna 1961)

Miriam Němcová pochází z  hudební rodiny, 
její matka byla operní zpěvačkou. Vystudova-
la na Pražské konzervatoři dirigování a sklad-
bu a  dirigentský obor pak absolvovala ještě 

na AMU u významného dirigenta a hudebního 
pedagoga Václava Neumanna. Několikrát zís-
kala stipendium na  Bachově Akademii u  Hel-
mutha Rillinga a  absolvovala půlroční stáž 
v  Paříži. Působila v  Komorní opeře Praha 
a  v  Divadle Františka Xavera Šaldy v  Liberci, 
kam se po  ročním angažmá u  Karlovarského 
symfonického orchestru v  roce 1991 vráti-
la jako šéfka opery. V  roce 1993 získala diri-
gentskou i sbormistrovskou smlouvu ve Státní 
opeře Praha. Od roku 1995 je Miriam Němcová 
profesorkou dirigování a vedoucí dirigentského 
oddělení na Pražské konzervatoři, kde součas-
ně řídí symfonický orchestr. Už nejméně 15 
let diriguje koncerty pořádané městskou částí 
Praha 6, byla také iniciátorkou partnerského 
propojení městské části Praha 6 s italským lá-
zeňským městečkem Roncegno Terme.

Jana Matoušová
(*16. listopadu 1947)

Jana Matoušová se věnuje pedagogické čin-
nosti přes 50 let. Od malička si přála být učitel-
kou a svůj dětský sen si také splnila. Působila 
v různých školách, až nakonec zakotvila na Zá-
kladní a Mateřské škole Červený vrch. Nejprve 
jako učitelka, následně jako zástupkyně ředite-

le a poté i ve  funkci ředitelky, ve které strávi-
la 25 let. S několika dalšími řediteli v Praze 6 
jako první v republice iniciovala přerod základní 
školy v  samostatný právní subjekt, tento pří-
klad pak následovaly další pražské školy. Byla 
také u  počátku zavádění inkluze. V  současné 
době je hlavní manažerkou projektu Místní akč-
ní plány rozvoje vzdělávání II Operačního pro-
gramu Výzkum, vývoj a vzdělávání. Díky jejímu 
vedení a  zkušenostem jde o  smysluplný pro-
jekt, který nabízí široké spektrum vzdělávacích 
aktivit. V době počátku epidemie covidu-19 se 
Jana Matoušová výrazně podílela na  organi-
zaci vzdělávání pedagogů Prahy 6 a  i díky její 
okamžité reakci na vzniklou situaci se podařilo 
zajistit pro všechny učitele včasné vzdělávání 
v oblasti on-line výuky.

Martin Svoboda
*5. května 1943, Praha

Ředitel Národní technické knihovny absolvoval 
ČVUT v  oboru elektrotechnika se specializací 
na  výpočetní techniku. Po  studiích pracoval 
Martin Svoboda jako programátor a výzkumný 
pracovník ve výpočetní technice. Do povědomí 

Noví čestní občané 
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širší odborné veřejnosti vstoupil poprvé ve dru-
hé polovině 70. let jako člen vývojového týmu 
v tehdejší Ústřední technické základně v Praze, 
kde pracoval téměř celou dekádu. Další od-
borné renomé si vydobyl v  Národní knihovně 
ČR, kde pracoval od roku 1988 jako systémový 
programátor a poté ředitel odboru automatiza-
ce. Profesně snad nejúspěšnější období Mar-
tina Svobody se datuje od  roku 1997, kdy se 
stal ředitelem Státní technické knihovny v Pra-
ze. Ta pod jeho vedením vyvinula a zprovoznila 
webovou službu a  průkopnický projekt elek-
tronického dodávání dokumentů. Prioritou ale 
byla stavba nové budovy pro Národní technic-
kou knihovnu v pražských Dejvicích, která byla 
otevřena 9. 9. 2009. 

Milan Podobský
(*31. prosince 1966)

Milan Podobský alias Fefík vystudoval gym-
názium Arabská, v  roce 1987 složil přijímací 
zkoušky na Fakultu žurnalistiky UK. Patřil také 
mezi pořadatele studentské demonstrace, 
která v  listopadu 1989 stála na  pokraji pádu 

totality v  Československu. Na  Národní třídě 
17. 11. 1989 utrpěl vážné zranění oka po zá-
sahu policejním pendrekem. Patřil mezi vůdčí 
postavy studentské stávky na  fakultě žurna-
listiky, během níž studenti tiskli Fámyzdat, le-
gendární časopis s vtipy vylepovaný po Praze. 
Po odchodu z fakulty žurnalistiky v roce 1992 
založil humoristický časopis s kreslenými vtipy 
a karikaturami Sorry. Od roku 2000 se zabývá 
historií a  architekturou pražských čtvrtí Bu-
beneč a Dejvice, a  to formou časopisu s ná-
zvem Tamtam, v elektronické verzi se jmenoval 
 Fefíčoviny. Milan Podobský je také spoluauto-
rem publikací o  Praze 6 a  autorem humoris-
tických povídek s názvem Tak pěkně děkuju! 
Svými ilustracemi se podílel i  na knize Černý 
Petr  rumové aféry. Fefík je neformálním kroni-
kářem Bubenče, s pomocí archivních úředních 
spisů skládá příběhy nejen významných osob-
ností, ale i  architektonicky zajímavých staveb 
a vil Prahy 6.

Cena městské části 
Kolektiv zaměstnanců Ústřední 
vojenské nemocnice

Vlivem epidemie viru covid-19 zažila Ústřední 
vojenská nemocnice v Praze nesmírně nároč-
ný rok. Právě zde zahájili, jako jedni z prvních, 
PCR testování na přítomnost viru SARS-CoV-2. 
ÚVN poskytovala a nadále zajišťuje ambulantní 
i  hospitalizační léčbu pacientů s  onemocně-
ním covid-19.  V  dubnu 2020 byla na  Klinice 
infekčních nemocí pacientovi poprvé podána 
rekonvalescentní plazma vyrobená na zdejším 
oddělení hematologie a  krevní transfuze, o  tři 
měsíce později lékaři poprvé naordinovali pa-
cientovi Remdesivir. Od  září 2020 do  května 
2021 bylo ve  střešovické nemocnici hospita-
lizováno přes 1500 pacientů s  covidem-19. 
Koncem roku 2020 nemocnice zahajovala vak-
cinaci proti koronaviru, za půl roku lékaři apli-
kovali na 100 000 dávek vakcín. Ve spolupráci 
s  Prahou 6 probíhal pilotní projekt vakcinace 
seniorů v centrech sociální péče, v jehož rámci 
významně pomáhal také nově zřízený výjezdní 
očkovací tým. V květnu 2021 se pak v O2 uni-
versu otevřelo Národní očkovací centrum, kde 
pracovníci nemocnice aplikovali přes 300 000 
dávek vakcíny proti covidu-19.

Cena pro zahraniční 
osobnost
Cameron Stauch
(*30. září 1973)

Kanadský rodák Cameron Stauch je šéfku-
chař, autor knižních kuchařek. Absolvoval jed-

nu z  nejlepších kulinářských škol v  Kanadě, 
Stratford Chefs School. V  Ottawě poté vařil 
v rezidenci generálního guvernéra, kde se na-
učil připravovat veganská a  vegeta riánská 
jídla. Jeho kuchařské umění mohly ocenit i ta-
kové osobnosti jako královna Alžběta, princ 
z  Walesu, vévoda a  vévodkyně z  Cambridge 
či japonský císař. Díky práci své manželky žil 
postupně v šesti různých zemích: v Hongkon-
gu, Indii, Vietnamu, Thajsku, USA a nyní v Čes-
ké republice. V době nejstriktnějších opatření 
proti viru covid-19 ho společně s  manželkou 
napadlo uvařit jídlo pro azylový dům sídlící 
v blízkosti ambasády. Protože bylo třeba vařit 
pro až 45 lidí, rozhodl se pro polévky. Od po-
loviny března do poloviny června tak vařil pět 
dní v  týdnu, odhadem připravil přes 700 litrů 
polévky, kterou obyvatelům azylového domu 
osobně nosil.

Ocenění symbolicky za všechny zaměstnance nemocnice od starosty Ondřeje Koláře převzal Ivan Jeřá-
bek, náměstek ředitele pro léčebnou a preventivní péči ÚVN.
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Bezpečněji se mohou cítit chodci 
v ulicích Parléřova a Myslbekova. 
V rámci programu BESIP hlavní-
ho města Prahy tady došlo nejen 
k úpravě přechodů pro chodce. 

Že je třeba zlepšit bezpečnost lidí v těchto uli-
cích, se ví už dlouho, jejich úprava je napláno-
vaná dokonce od  roku 2013. Čekalo se však 
na  opravy inženýrských sítí, zejména obnovu 
vodovodních řadů. Proto hlavní město zrea-
lizovalo projekt vypracovaný městskou částí 

Uzavírky silnic

�� Až do  konce listopadu zůstává uzavřen 
jízdní pruh Horoměřické ve směru z cen-
tra, a to v úseku mezi ulicemi Nebušická 
– Na  Krutci. Komunikace se jednak re-
konstruuje a také se tady staví křižovatka 
Nebušická x Horoměřická. Objízdná tra-
sa vás povede po místních komunikacích 
Evropská – Lipská – Do Horoměřic – Tu-
choměřická – Nebušická – Horoměřická.

�� Od 5. do 8. října pozor v ulici Hostouň-
ská. Pokládka optického kabelu ji uzavře 
v křižovatce s Vlastinou. 

�� Do 6. října neprojedete kvůli rekonstrukci 
ulicí Na  Hutích v  úseku Národní obrany 
– Dejvická.

�� Do 15. října uzavře oprava ulici Řečické-
ho v úseku 8. listopadu – Říčanova. 

�� Kvůli opravě mostu nesmějí do konce říj-
na auta do ulice Divoká Šárka. 

�� Oprava kanalizace uzavřela do  konce 
října Macharovo náměstí, a  to před č. 
domem číslo 425/12 a  křižovatkou ulic 
Špálova x Macharovo náměstí. 

�� Ještě celý říjen trvá uzavírka jižního ra-
mene Kladenská ulice v úseku Nad Tra-
tí – K  Lánu. Obnovuje se tady a  rekon-
struuje vodovodní řad a kanalizace.

Parléřova a Myslbekova 
bezpečnější pro chodce 

52. memoriál
luboše tomÍčka

4.10.
 2021
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až letos. „Jde o jiné uspořádání přechodů pro 
chodce, jejich zkrácení vytažením chodníko-
vých mysů, dále o úpravu kolmého parkování 
a  doplnění chodníku podél parkové plochy. 
Součástí prací bylo také sjednocení povrchu 
chodníků do mozaikové dlažby,“ popisuje pro-
vedené práce místostarosta Jiří Lála. Změny 
se dotknou také cyklistů v místě přechodu pro 
chodce v ulici Myslbekova, nově budou moci 
bezpečně projet zúženým profilem jízdního 
pásu i ve chvíli, kdy projíždí tramvaj ve směru 
k Bělohorské ulici.

Rozšiřování 
modrých zón až 
v listopadu 
Zavedení takzvaných modrých zón 
v lokalitách Baba a Liboc se odsouvá až 
na polovinu listopadu.

Modré zóny na  Babě 
a  v  Liboci měly za-
čít platit už počátkem 
října. Protože se ale 
zpozdilo projednávání příslušného naříze-
ní hlavního města Prahy, budou zavede-
ny od  15. listopadu. „Legislativní proces 
skončil až koncem září, tedy později, než 
se původně předpokládalo. Proto se jejich 
platnost musela odsunout o  šest týdnů,“ 
vysvětluje místostarosta pro oblast dopravy 
Jiří Lála (ODS).
Bez omezení mohou na  modré zóně par-
kovat pouze lidé s  platným parkovacím 
oprávněním. K jeho získání potřebujete ob-
čanský průkaz, kde máte uvedené místo tr-
valého pobytu v Praze 6, a velký technický 
průkaz vozidla. 
Chcete-li parkovat třeba se služebním vo-
zem, je potřeba doložit doklad o užívání vo-
zidla. Výdej parkovacích oprávnění probíhá 
na adrese Uralská 4. Veškeré informace na-
jdete na www.parkujvklidu.cz.
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Při volbách do poslanecké sněmovny 
můžete zakroužkovat až čtyři kandidáty 

Seznam 
politických stran, 
kandidujících 
v letošních volbách 
do PS PČR
(řazeno podle čísel, pod nimiž kandidují)

1 Strana zelených
2 Švýcarská demokracie  
 (www.svycarska-demokracie.cz)
3 Volný blok 
4 Svoboda a přímá demokracie (SPD)
5 Česká strana sociálně demokratická
6 Volte Pravý blok
7 Aliance národních si 
8 Trikolora Svobodní Soukromníci
9 Aliance pro budoucnost
10 Hnutí Prameny
11 Levice
12 Přísaha – občanské hnutí 
 Roberta Šlachty
13 ODS, KDU-ČSL, TOP 09
14 Senioři 21
15 Urza.cz
16 Koruna Česká (monarchistická strana 
 Čech, Moravy a Slezska)
17 Piráti a Starostové
18 Komunistická strana Čech a Moravy
19 Moravské zemské hnutí * 
20 ANO 2011
21 Otevřeme Česko normálnímu životu
22 Moravané

Pozn. * v Praze hnutí nepodalo kandidátku, 
tedy v Praze jeho hlasovací lístek nena-
jdete

Volby do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu České republiky se 
budou konat v tradičních dnech, 
tedy v pátek 8. října od 14 do 22 
hodin a v sobotu 9. října od 8 
do 14 hodin. 

Volit budou moci i  lidé, kteří v té době musejí 
zůstávat v  karanténě – jejich volebním dnem 
bude už středa 6. října, od 8 do 17 hodin pro ně 
vzniknou takzvaná drive-in volební stanoviště. 
Zřizuje je hlavní město a jejich seznam najdete 
na  www.praha6.cz/volby. Pokud by z  důvo-
du onemocnění covid-19 muselo být zavřené 
pobytové zařízení, volby v něm proběhnou již 
7. října od 8 do 22 nebo v pátek 8. října od 8 
do 18 hodin.

Hlasovací lístky a volební místnosti
Hlasovací lístky budou lidem doručeny 
do schránek nejpozději do 5. října, na obálce 
také najdou adresu volební místnosti i  čís-
lo okrsku. Pokud se nepodaří hlasovací lístky 
k  vám doručit, svou volební místnost najdete 
na stránkách www.praha6.cz/volby, kde bude 
zveřejněný seznam všech 104 okrsků s  adre-
sami a  rovněž i  aplikace na vyhledání volební 
místnosti. Sadu hlasovacích lístků pak dosta-
nete v den voleb přímo ve volební místnosti.

Co dělat, když mám neplatný 
občanský  průkaz…
Pokud v den voleb zjistíte, že nemáte platný ob-
čanský průkaz, můžete se prokázat cestovním 
pasem. Volit můžete i v případě, že cestovní pas 
nevlastníte. Ovšem to, že nemáte žádný plat-
ný doklad, musíte řešit nejpozději ve čtvrtek 7. 
října. Bude vás to stát tisíc, respektive 500 Kč.
Od srpna totiž platí nový zákon o občanských 
průkazech, který neumožnuje vydávat takzva-
né dočasné/volební občanky na  počkání. Lze 
si totiž požádat o vydání občanského průkazu 
ve zkrácené lhůtě 24 hodin nebo 5 dnů. 
�� Pokud zjistíte, že máte neplatnou občan-

ku, nejpozději 1. října, můžete na  jakém-
koli úřadě v  ČR, kde se doklady vydáva-
jí, požádat o  nový ve  zkráceném termínu 
5 dnů. Vyzvednout si ho lze na městském 
či obecním úřadě dle vaší volby a poplatek 
činí 500 korun.

�� Pokud přijdete na  to, že chodíte s  ne-
platnými doklady, ve čtvrtek 7. října, také 
máte šanci volit. V Praze o něco větší než 
jinde po  republice. Občanský průkaz vám 
ministerstvo vystaví i  do  24 hodin, požá-
dat o  něj musíte tedy nejpozději ve  čtvr-
tek 7. října opět na  jakémkoli úřadě, kde 

se  občanky dělají, ovšem vyzvednout si 
ho lze pouze na  pracovišti ministerstva 
v Praze 4 Na Pankráci 1623/72, kde budou  
v pátek 8. října prodlouženy úřední hodiny 
do  18 hodin. Cena takového průkazu je 
1000 korun.

 
Pozor také, že po 45 dnech od rozvodu, sňat-
ku, úmrtí manžela/partnera a rovněž i při život-
ních událostech, jako je změna jména či příjme-
ní a podobně, pozbyde občanský průkaz, kde 
byly tyto údaje vyznačeny, platnosti. A je potře-
ba si včas požádat o vystavení nového. 

Co když musím odjet mimo Prahu
Pokud víte, že nebudete v době voleb doma, 
kde jste zapsáni do  voličských seznamů, lze 
si požádat o voličský průkaz. Od 23. září do 6. 
října 16 hodin se voličské průkazy vydávají 
na  počkání, a  to v  1. patře radnice v  pondělí 
a středu 8–18 hodin, úterý a čtvrtek 8–15 hodin 
a v pátek 8–12 hodin.
Informace k vedení seznamů voličů a vydává-
ní voličských průkazů je možné žádat u Lucie 
Háskové na  tel. 220  189  772 nebo e-mailu 
lhaskova@praha6.cz  nebo u Adély Jetmarové 
na tel. 220 189 576 nebo e-mailu ajetmarova@
praha6.cz.

Jak správně hlasovat:
�� Ve volební místnosti obdržíte úřední obál-

ku, případně můžete požádat o  novou 
sadu hlasovacích lístků. S  těmi vstoupíte 
za plentu určenou pro úpravu hlasovacích 
lístků.

�� Z  nabízených hlasovacích lístků vybírá-
te pouze jeden, který můžete upravovat 
pouze zakroužkováním pořadového čísla 
kandidátů anebo ho neupravený vkládáte 
do úřední obálky. Vložíte-li do obálky něko-
lik hlasovacích lístků najednou, je váš hlas 
neplatný.

�� Na  vybraném hlasovacím lístku můžete, 
ale nemusíte zakroužkovat čtyři pořadová 
čísla maximálně u  čtyř kandidátů, těmito 
preferenčními hlasy jim dáváte přednost 
před ostatními.

�� Pokud zakroužkujete více než čtyři kandi-
dáty, bude na  hlasovací lístek nahlíženo 
tak, jako by na  něm nebyl zakroužkován 
žádný.

�� Pokud budou zakroužkováni méně než 4 
kandidáti, preferenční hlasy budou započí-
tány pouze označeným kandidátům.

�� Jestliže budou na některé hlasovací lístky 
dopsána jiná jména, nebo někteří kandidáti 
škrtnuti či texty jinak pozměněny, stále pla-
tí, že i  takový odevzdaný lístek je hlasem 

pro vybraný politický subjekt. K dodateč-
ným úpravám se však nepřihlíží.

�� Neplatné jsou hlasovací lístky, které budou 
přetržené, nevložené do  úřední obálky, 
nebudou na  předepsaném tiskopise. Po-
škození nebo přeložení hlasovacího lístku 
nemá vliv na  jeho platnost, pokud jsou 
z něho patrny potřebné údaje.

�� Vybraný hlasovací lístek toho politického 
uskupení, pro něž jste se rozhodli hlasovat, 
vložíte do úřední obálky a před komisí vho-
díte do volební schránky.

�� Zbylé hlasovací lístky odložíte na  místo 
k tomu vyhrazené ve volební místnosti.
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�	 Školství

Do základních škol Prahy 6 letos 
nastoupilo 1031 prvňáčků a škol-
ky přijaly 1114 dětí.

Do  prvních tříd základních škol zřizovaných 
městskou částí letos nastoupilo 1031 dětí. Dvě 
třetiny rodičů hlásily dítě do  jedné, nejčastěji 
spádové školy. Zhruba 400 rodičů využilo mož-
nost podat přihlášku do  více základních škol, 
většinou do  dvou až tří, v  ojedinělých přípa-
dech však žádosti podali i  do pěti škol. Rad-
nice při tom doporučuje podat vždy přihlášku 
do spádové školy. „Ačkoli v mnohých školách 
vypadala situace napjatě a došlo i na  losová-

ní, všechny šestkové děti našly v našich ško-
lách svá místa, i když ne vždy ve své spádové 
škole,“ říká radní pro školství Marie Kubíková 
(ODS) a dodává, že pro příští rok městská část 
počítá s navýšením kapacit v ZŠ náměstí Svo-
body 2 a ZŠ Emy Destinnové. Chystá se tady 
šest kmenových učeben, čtyři malé speciali-
zované a  počítačové učebny, výtvarné dílny 
a další zázemí. Podobná přístavba vzniká v ZŠ 
J. A. Komenského. Letos byla otevřena nová 
třída na  ZŠ Dědina a  také v  ZŠ Norbertov. 
V  loňském roce do  základních škol docháze-
lo celkem 8979 žáků, letošní předpoklad by se 
měl pohybovat v rozmezí 9100 až 9150 žáků.

Přáli jste si vždycky stát se po-
hádkovou babičkou nebo dědeč-
kem? Zapojte se do mezigene-
račního programu Přečti.

V rámci projektu chodí dobrovolníci – senioři  – 
pravidelně jednou týdně číst dětem do mateř-
ských škol pohádky. Školku si vybírají tak, aby 
se nacházela v blízkosti jejich bydliště a dochá-
zení bylo co nejpohodlnější. Svým klidným hla-
sem a kvalitní mluvnickou dovedností přispívají 
ke čtenářské a jazykové gramotnosti dětí, které 
zase díky kontaktu s nimi získávají úctu ke star-
ší generaci. A babičkám i dědečkům pomáhají 
k udržení aktivního životního stylu. 
Senioři se díky projektu Přečti také začleňují 
do  místní komunity, navazují nová přátelství, 

mají možnost účastnit se zajímavých akcí, se-
minářů, veřejných dílen, výletů.  „K této činnosti 
jsem se dostala náhodou, když jsem si přečetla 
v časopise městské části, že v rámci podpory 
mezigeneračních vztahů jsou potřeba v mateř-
ských školkách babičky i dědečkové, kteří by 
po  obědě chodili do  školek číst dětem před 
odpoledním spaním. A nelituji, práce mě baví,“ 
říká čtecí babička Alena Lindauerová, která celý 
život pracovala ve školství a v důchodu jí kon-
takt s dětmi chyběl. Přes známého se o projek-
tu dozvěděla čtecí babička Milada Peterková: 
„Chodím číst dětem do  školky, účastním se 
společných akcí a  ráda zajdu i  na  mezigene-
rační dílnu. Během covidu jsem ve spolupráci 
s Mezi námi natáčela videopohádky, které do-
staly děti z mojí školky a byly také na interne-
tu.“ V Praze se do projektu zapojily školky Bílá, 

Do šestkových škol 
nastoupilo 1031 prvňáčků

Hledá se pohádková babička

J. A. Komenského 
popáté obhájila 
titul EKOškola
Ani protipandemická opatření a s nimi 
spojené zákazy nezabránily ZŠ J. A. Ko-
menského, aby obhájila titul EKOškola.

Znovuzískání titulu však bylo o něco složi-
tější než v minulosti. Škola se na obhajobu 
připravovala mnoho měsíců. Elektronic-
ky auditorům dodala podrobné materiály 
a zorganizovala jejich hromadné online se-
tkání jak s EKOtýmem, tak s pedagogickým 
sborem a ředitelkou školy. Po náročné ob-
hajobě se podařilo popáté v  řadě titul zís-
kat a slavnostně jej převzít z rukou ředitele 
vzdělávacího centra Tereza Petra Daniše 
při ceremoniálu na Staroměstské radnici.

Do šestkových mateřských škol bylo v letošním 
školním roce přijato 1114 dětí. Celkem se jich 
hlásilo 1316, nabízené místo odmítlo 71 rodičů. 
Povinné předškolní vzdělávání plní individuální 
formou vzdělávání 47 dětí. Rodiče celkem po-
dali 3851 přihlášek a našel se mezi nimi i  re-
kordman, který pro svého potomka podal cel-
kem 18 přihlášek do různých mateřských škol. 
Naopak 38 procent rodičů podalo pouze jednu 
přihlášku. V  systému bylo zaregistrováno 343 
přihlášek pro 197 dětí, jejichž rodiče však k zá-
pisu nakonec nepřišli.
Během září se čekalo na přijetí 12 dětí, kde bylo 
přerušeno správní řízení z  důvodu nedokon-
čeného očkování či nedodání všech závazně 
stanovených dokumentů potřebných k  zápisu 
dítěte do mateřské školy. Celkem nabízejí šest-
kové školky 2948 míst. 

Na  Okraji, Motýlek, Sbíhavá, Tetty, Bubeníč-
kova, Čínská a Velvarská, dochází sem devět 
babiček. 
Pokud byste se chtěli připojit k našim dobro-
volníkům, stačí se ozvat na e-mail info@mezi-
-nami.cz nebo na telefon 732 732 160. 
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Potřebuje k lékaři, ale máte pro-
blém nastoupit do autobusu nebo 
tramvaje? Bydlíte v ulici, odkud to 
je na zastávku několik set met-
rů? Využijte nabídku společností, 
které poskytují zvýhodněnou pře-
pravu seniorů a lidí s pohybovým 
omezením. 

Dopravu pohodlnější, než je ta hromadná, 
a levnější než klasické taxi nabízí po Praze seni-
orům a osobám se zdravotním postižením ně-
kolik spolků a společností. Auto si objednáváte 
zpravidla telefonicky a  vzhledem k  velkému 
zájmu je to třeba udělat i několik dnů předem. 
A také si zjistit podrobnější smluvní podmínky. 
Zde jsou tipy na některé z dopravců:
 
�� Půjčovna pomůcek 3P Praha – jezdí 

za 15 Kč/km a za čekací dobu platíte 2 Kč/
min. Přeprava pro seniory a osoby se zdra-
votním postižením není vázána na průkazy 
ZTP nebo ZTP/P, ale není přizpůsobena 
k  přepravě osob s  invalidním vozíkem či 
v ležícím stavu.
Kontaktní údaje: tel. 224  323  433 nebo 
624  654  007, e-mail: 3P.poradna3@email.
cz, web: www.kpss5.cz

�� HEWER – cena za 1 km činí 10 Kč, nástup-
ní taxa 29 Kč, čekací doba do  10 minut 
zdarma, nad 10 minut jsou účtované 3 Kč/
min, asistent klienta zdarma, placené par-
kování v rámci jízdy hradí klient. Přepravce 

v případě zrušení jízdy v den uskutečnění 
požaduje úhradu 150  Kč. Spolek zajišťuje 
přepravu pro seniory a všechny zdravotně 
znevýhodněné osoby, nevyžaduje průka-
zy ZTP nebo ZTP/P a  zajišťuje i  přepravu 
 vozíčkářů.
Kontaktní údaje: tel. 216 216 444, pondělí 
až pátek 8-12 hod., web: www.hewer.cz

�� Pohoda Transport – jezdí za 16 Kč/km při 
cestě do  5 km, 20 Kč/km do  10 km a  30 
Kč/km při cestě do  15 km. Podle ujetých 
kilometrů si účtuje nástupní sazbu 20, 40 
a  80 Kč. Čekací sazba do  30 minut zdar-
ma, poté 60 Kč, doprovod platí 80 Kč. 
Službu mohou využít všechny zdravotně 
znevýhodněné osoby, přeprava není vázá-
na na průkazy ZTP nebo ZTP/P. Zajišťuje 
přepravu vozíčkářů, ležících osob i skupin. 
Nabízí možnost přepravy asistenčního psa 
za 100 Kč.
Kontaktní údaje: tel. 774 888 805, e-mail: 
info@pohodatransport.cz, web: www.po-
hodatransport.cz, objednávky od  7 do  17 
hodin.

�� HELPORIVER bezbariérová přepra-
va osob – jednorázová jízda stojí 25 Kč/
km, nástupní sazba za  osobu 50 Kč, če-
kací doba prvních 5 minut zdarma, další 
čekání 4 Kč/min. Pokud službu budete 
využívat pravidelně, tedy min. 2 x týdně, 
cena klesá na  23 Kč/km, nástupní sazba 
za  osobu 30 Kč,  prvních 15 minut čekání 
zdarma, další čekání 3 Kč/min. Při ces-
tování v noci od 20 hod do 5 hod včetně 
bude účtován příplatek 20 % z  celkové 
jízdy. Asistenční pes cestuje zdarma, ne-
asistenční za 100 Kč. Službu mohou využít 
senioři a všechny zdravotně znevýhodněné 
osoby, není vázána na průkazy ZTP nebo 
ZTP/P, zajišťuje přepravu vozíčkářů i  více 
osob v rámci jedné jízdy.
Kontaktní údaje: telefon 720  297  731, 
 e-mail: helpdriver@email.cz, web: www.
helpdriver.cz

�� Societa – zajišťuje přepravu zejména se-
niorů a  osob se zdravotním postižením, 
kteří jsou držiteli průkazů ZTP nebo ZTP/P. 
Nástupní taxa činí 10 Kč pro dospělé i děti 
od 6 let. Dále platíte za jízdu po Praze pou-
ze 32 Kč/dospělý a 16 Kč/dítě 6-15 let. Děti 
do 6 let mají jízdu zdarma. Doprovod platí 
stejnou cenu jako držitel průkazu ZTP. Do-
pravu mohou využít i  osoby bez průkazu 
ZTP nebo ZTP/P, ale za smluvní cenu. 
Kontaktní údaje: telefon dispečink 
608 948 100 nebo 778 077 858, e-mail: dis-
pecink@societa.cz, web: www.societa.cz

Zvýhodněná doprava 
pro seniory

Pečovatelská 
služba nabízí:
Jste senior nebo osoba se zdravotním po-
stižením, s  bydlištěm na  území Prahy 6? 
Potřebujete pomoc s  péčí o  sebe nebo 
o  svoji vlastní domácnost? Využijte tyto 
služby pečovatelské služby:
�� pomoc při osobní hygieně 
�� pomoc při oblékání 
�� pomoc při pohybu v domácnosti
�� pomoc při přípravě a podání jídla a pití
�� dovoz obědů 
�� pomoc při zajištění chodu domácnosti 

(nákup, úklid, praní a žehlení) 
�� doprovod k  lékaři či na  úřady apod. 

na území Prahy 6
V  případě zájmu kontaktujte sociální pra-
covnici Terezu Pokornou, e-mail: socialni-
pracovnice@psp6.cz telefon 220  513  521 
nebo 736 489 327. Více informací naleznete 
na www.psp6.cz. 

Podpora 
neformálních 
pečovatelů 

Staráte se doma o rodinného příslušníka? 
Potřebujete psychickou podporu a na-
čerpat síly? Přijďte si 9. listopadu nebo 
14. prosince vždy v 10 hodin do Skleňáku 
pro podporu zdarma.

Občansko-prospěšná společnost Komuniku-
jeme nabídne všem pečovatelům a pečovatel-
kám tuto podporu:
�� Konzultace s psychoterapeutkou – jak pe-

čovat o své zdraví a jak správně relaxovat, 
vztahy v rodině

�� Konzultace se zdravotní sestrou – jak pe-
čovat správně o  blízkou osobu, řešení 
akutních zdravotních problémů

Přijďte na  informační schůzku, kde se dozvíte 
více o veškeré nabídce služeb. Výhodou je, že 
společnost Komunikujeme všechny služby po-
skytuje u klientů doma, nemusíte nikam chodit
Pokud máte zájem o  více informací, ale ne-
můžete přijít na  informační schůzku, kontak-
tujte Kamilu Veselou Eliášovou na  telefonu 
778  008  840 nebo e-mailem vesela@komuni-
kujeme.eu. Služby jsou poskytovány ve spolu-
práci s MČ Praha 6 a MČ Praha 2, v rámci rea-
lizace projektu V  roli neformálního pečovatele 
v Praze, který je financován v rámci Operačního 
programu Zaměstnanost EU.
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O cestě podél plotu školy 
Na Dlouhém lánu vědí hlavně 
pejskaři, běžci a ještě nedávno 
lidé bez domova. A tak tady mohl 
mezi nálety a keři desetiletí pře-
žívat historický poklad v podobě 
šesti statných ořešáků, které 
vyrostly z ořechů sebraných v Li-
dicích více než dva měsíce po je-
jich vypálení. 

Ten příběh, který se odehrál koncem léta roku 
1942, zní neuvěřitelně. Dva mladíci, netušíce 
velké nebezpečí, pronikli do vypálených Lidic, 
kde ještě probíhala demolice kostela a domů, 
co neshořely. Ani kordony hlídajících nacis-
tů jim nezabránily dostat se na nádvoří statku 
jejich příbuzných – Rákosových a  zde sbírat 
žárem spadané ořechy, protože by stačilo 
na jeden šlápnout a jeho prasknutí by je prozra-
dilo. Nestalo se tak, posbírali asi stovku ořechů 
a jejich otec z nich vypěstoval stromky, vzešlo 
jich šedesát. Když byly větší, vysadil je kolem 
plotu své zahrady ve Veleslavíně. Šest jich tady 
mimo zaslouženou pozornost roste dodnes. 
Ale už za  rok, kdy zavzpomínáme na neblahé 
80. výročí vypálení Lidic, se jistě dočkají důstoj-
ného okolí. 

Stromy jako odkaz
Vlastníci zahrady a příbuzní zavražděných z ro-
diny Rákosových se po roce 1948 odmítli smířit 
s nepochopitelnou  manipulací s dějinami, kdy 
komunistická propaganda protežovala pouze 
východní odboj, a naopak začala stíhat vojáky 
bojující za  naši vlast na  západě, a  to včetně 
dvou letců z Lidic, Josefa Horáka a Josefa Stří-
brného, kteří působili ve službách RAF. Proto 
se odkaz Lidic rozhodli šířit nevšední cestou. 
Obava o osud ořešáků, které se za šest let již 
staly malými stromky lemujícími plot zahrady, 
přivedla vlastníka zahrady pana Procházku 
na myšlenku, podělit se o  tyto stromky s ně-
kterými městy a obcemi, které o ně projeví zá-
jem. Proto nabídl stromky vyšlechtěné z oněch 
ořechů ze statku Rákosových prostřednictvím 
tehdejšího tisku komukoliv, kdo o  ně projeví 
opravdový zájem. Tak se kolem padesáti dře-
vin rozjelo ještě v  roce 1948 do  měst a  obcí 
Československé republiky, kam je mnohdy 
pan Procházka raději sám odvezl, aby se pře-
svědčil, je-li zájem opravdový. Na jeho zahra-
dě zůstalo jen 10 ořešáků. Šest jich můžete 
vidět dodnes. Díky okolním křovinám narostly 
do výšky a jsou v dobrém stavu. Možná i pro-
to, že pro nedaleký squat lidí bez domova se 
sem lidé báli chodit. Na  stromy nikdo nelezl 
a neničil je. 

Připomínka vypálených  
Lidic na Veleslavíně

Pod patronací skautů 
Squateři se i díky pomoci investora, který chce 
na ploše bývalého zahradnictví Pokorných sta-
vět, odstěhovali. Okolí ořešáků, kde bohužel 
jejich životem vzniklo smetiště, se musí vyčistit 
a upravit, aby tady mohlo vzniknout důstojné, 
přírodní pamětní místo.   
První akce, která k  tomu povede, se konala 
v sobotu 25. září. Místo bylo díky Zahradnictví 
Chládek zbavené plevelů. Podívat se zde byla 
i  zahradní architektka, která si tu představuje 
pás zeleně mezi cestou a budoucí zástavbou, 
v  němž zůstanou pouze zdravé stromy a  sa-
mozřejmě oněch šest ořešáků. Pozemek pod 
stromy je v majetku hlavního města a svěřený 
ho má do užívání Praha 6.  O vitalitu a ochranu 
stromů se starají dva neziskové spolky a nyní si 
je pod patronát vezme i 18. skautské středisko 
Kruh z  Dejvic. Spolky a  skauti v  sobotu totiž 
provedli nejen úklid místa od odpadků, ale i cí-
lené klácení ořechů, aby již na  stromy nikdo 
nelezl a  nedošlo k  jejich poničení.  Sklácené 
ořechy byly hned organizátory předány vybra-
ným zahradnickým školkám, aby z nich vypěs-
tovaly malé stromky.  Ty se pak stanou za de-
set let v tomto pásu zeleně alejí, která občany 
přivede k šesti původním stromům z lidických 
ořechů.  Část pozemku, který bude parkově 
upraven, patří developerské firmě, která s na-
vrženou úpravou souhlasí.„Mohlo by se to po-
vést symbolicky k devadesátému výročí vypá-
lení Lidic,“ říká radní pro památkovou péči Eva 
Smutná (TOP 09). Pokračovat bude i  „mise“ 
lidických ořechů do  dalších měst. „Nejenže 
budu dál pátrat prostřednictvím výzev po pů-
vodních darovaných stromech – je možné, že 
dosud rostou i jinde než u nás ve Vokovicích, 
ale zároveň můžeme v  příštích letech nabíd-
nout nové sazenice občanům a dalším městům 
a obcím v České republice, ale třeba i do za-
hraničí jako nevšední připomínku lidické tra-
gédie,“ dodává radní.
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V Praze 6 žije od narození, a když 
už se stěhoval, vždy to bylo  
jen v rámci Břevnova. „Ale celá 
šestka je z mého pohledu nád-
herná čtvrť. O to více mě mrzí, 
že více nechrání svůj životní 
prostor,“ říká novinář, komen-
tátor, spisovatel a bývalý  
politik Martin Fendrych. 

V roce 1992 jste kandidoval do poslanecké 
sněmovny. Nyní máme opět před volbami 

a  vy situaci komentujete jako novinář. Co 
považujete za náročnější – kandidovat, nebo 
dění kolem glosovat, vyvažovat, předávat in-
formace dál…
To už je tak dlouho, co jsem kandidoval, ten-
krát to byla naprosto jiná doba. S  lidmi jako 
byl Jan Kalvoda nebo Honza Rejžek jsme jez-
dili na různé debaty do Západočeského kraje, 
napůl to byla sranda, napůl to bylo náročné, 
protože jsem v  tu dobu byl ještě náměstkem 
ministra vnitra. Ale vzpomínám na to rád.
 
Je tedy náročnější volby a  kampaň ko-
mentovat?

Martin Fendrych:  
Na Břevnově vane vzduch 
z křivoklátských lesů

Připravila: Magdalena Krajmerová
foto: Aktuálně.cz a Prahy 6

Komentovat volby je věc, která má smysl. Je 
dobré lidem usnadnit rozhodnout se, podívat 
se na  to, která strana je jim bližší a  která má 
smysl pro budoucnost.
 
A co pro vás bylo a je napínavější?
Tenkrát to bylo hodně napínavé, protože Ob-
čanská demokratická aliance, za  kterou jsem 
kandidoval jako nezávislý, dostala 4,99 procen-
ta hlasů. Takže se tam těsně nedostala. Jsem 
rád, ale vlastně i tehdy jsem byl rád, protože se 
mi do sněmovny moc nechtělo. I dneska je to 
velice napínavé, protože se opět objevuje zá-
kladní střet o  to, jak a  kam naše země bude 
pokračovat.
 
Takže nás opět čekají přelomové volby, jak 
vy komentátoři rádi upozorňujete? Ale mám 
pocit, že to stejné jsme slyšeli před čtyřmi, 
osmi, dvanácti lety…
Uvažuji vlastně hodně podobně jako vy, proto-
že mě rozčiluje říkat, že jsou ty volby přelomo-
vé. Ale každé volby sněmovní, senátní a  také 
eurovolby jsou pro společnost důležité a  zá-
sadní, protože ji změní minimálně na čtyři roky. 
V těch současných se navíc hodně hraje o to, 
jaký bude postoj České republiky k zahraničí, 
protože Andrej Babiš a jeho ANO jsou velmi kri-
tičtí k Evropské unii. Premiér odjede do zahra-

ničí na evropský summit, tam všechno odsou-
hlasí, a pak na to doma nadává. Když to takto 
řeknu, vypadá to sice jako legrace, ale Česká 
republika ztrácí své dobré postavení v Evrop-

„Balancujeme  
nyní na hraně a trvá  

to už dlouho.“

Martin Fendrych
(* 1957)

–  nedokončil Strojní fakultu ČVUT, deset let navště-
voval podzemní bytové semináře profesora Milana 
Machovce

–  před rokem 1989 vykonával nekvalifikované práce, 
vydával samizdatový časopis Vokno

–  po listopadové revoluci působil jako mluvčí federál-
ního ministra vnitra Jána Langoše a jako náměstek 
ministra vnitra Jana Rumla

–  v  roce 1992 kandidoval v  parlamentních volbách 
za ODA

–  je autorem pěti knih, poslední titul Šílenec vydal le-
tos

–  jako novinář působil v  týdeníku Respekt, psal ko-
mentáře pro Týden, pracoval, pro ČT i Rozhlas, nyní 
působí jako komentátor na Aktuálně.cz
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ské unii a u západních států. Svého času jsem 
se zabýval bezpečnostní oblastí, a  když se 
na to dneska dívám, už dva tři roky pozoruji, že 
jsme se ocitli na hraně. Potřebujeme, aby země 
byla pro západní bezpečnostní služby a vlády 
čitelná. Jakmile se začneme posouvat smě-
rem k  Rusku, Číně a  nedemokratickým auto-
ritářským systémům, vzniká u našich partnerů 
otázka, zda se nám dá věřit a  jestli si mohou 
dovolit posílat sem důležité a tajné informace. 
Balancujeme nyní na hraně a trvá to už dlouho. 
Taky proto jsou tyto volby důležité.
 
Myslíte si, že se mezi kandidáty najde dost 
takových, kteří chtějí měnit republiku k lep-
šímu, podobně jako to bylo třeba v  prv-
ních porevolučních volbách, a  nejde jim je 
o vlastní prospěch?
Ale v roce devadesát dva už kandidovalo dost 
lidí z  čistě osobního prospěchu, a  dnes je to 
úplně stejné. Najde se také spousta těch, kte-
ří chtějí bránit demokracii a  slušné nakládání 
s  občanem i  krajinou. Samozřejmě jsou tady 
i lidé, které to nezajímá.
 
Lze vůbec srovnávat kampaně tehdy a nyní? 
Jak se přesvědčovali voliči bez Facebooku 
nebo Twitteru?
Nejenže tehdy neexistovaly sociální sítě, nebyly 

mobilní telefony, ale také jsme tady neměli tak 
šikovné marketérské PR agentury. S dneškem 
se to nedá srovnávat, kampaň musela být kon-
taktní, dělaly se velké debaty, které probíhaly 
v  uvolněném duchu. Navíc máme společnost 
více rozdělenou než tenkrát. Volby se konaly 
krátce poté, co jsme nezaslouženě znovuzíska-
li svobodu.   
 
Mají šanci v této situaci obstát vedle sociál-
ních sítí „tradiční“ média? Vždyť než si do-
jdu ráno koupit noviny, tak už jsem zprávu 
večer četla na internetu, viděla v televizních 
zprávách a slyšela při vstávání v rádiu…
Je otázka, čemu říkáte tradiční média, praktic-
ky všechna jsou podle mě částečně netradiční. 
Tištěná mají své internetové podoby a  je zají-
mavé, že to je i naopak. Původně internetové 
deníky vycházejí třeba jednou týdně v papírové 
podobě. Ukazuje se, že mediální oblast sociál-
ních sítí a internetu není dostatečná. Podle mě 
evokují jakousi rychlost, povrchnost. K papíru 
se lidé vracejí podobně jako ke knihám, čeka-
jí hlubší analýzy a  nadčasové pohledy, které 
umožňují lépe se orientovat ve věcech, kde si 
člověk není jistý. Podíváte-li se do  zahraničí, 
třeba velké americké deníky šly po  nástupu 
Donalda Trumpa ve  čtenosti dolů, protože je 
válcovaly sociální sítě. Trump uměl perfektně 

využívat k  osobnímu kontaktu s  voliči Twitter 
i  Facebook. Ale postupně se ukázalo, že to 
lidem nestačí, a  začali se k  New York Times 
a dalším listům zase vracet, dnes už jsou zřej-
mě opět na své původní prodejnosti. U nás je 
mediální vývoj opožděný, ale tištěné verze in-

ternetových deníků tento trend dokládají. Na-
víc jsme brachiální lidé, potřebujeme mít něco 
v ruce. Já to miluju. A také topím v kamnech, 
takže bez papírových novin nemohu vůbec 
existovat.
 
Tištěné deníky tedy podle vás přežijí, co ty 
radniční a lokální jako Šestka? 
To záleží na  tom, jak jsou dělaná. Myslím, že 
noviny jednotlivých městských částí mají tu ne-

„Ukazuje se,  
že mediální oblast 

sociálních sítí 
a internetu není 

dostatečná.“
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výhodu, že musejí dávat pozor, kdo je zrovna 
na  radnici u moci, a  to možná lidem vadí. Ta 
periodika jsou ale ochotnější a  nakloněnější 
sledovat místní problémy, což celostátní média 
nedokážou. A když bydlíte v Praze 6, tak potře-
bujete vědět, kdy vám přistavějí kontejner, což 
jinde nenajdete. Svou roli tedy lokální média 
určitě mají.
 
Určitě věříte i  v  to, že lidé budou stále ku-
povat knihy. Jinak byste nevydával letos už 
čtvrtou. Když jsem si přečetla v anonci, že 
čtenáři nahlédnou do  zákulisí politických 
machinací, pod roušku marketingových 
triků, připomenou si předrevoluční napětí 
i porevoluční nadšení, tak mě napadne – jde 
o fikci, nebo je to kronika doby?
Knížka se jmenuje Šílenec a je o člověku, který 
používá různé marketingové nástroje, jednak 
aby se uživil a  jednak aby propagoval stranu, 
kterou – kdyby uvažoval řekněme občansky – 
tak by ji rozhodně nepropagoval.
 
Připomíná mi to popis současné politické 
scény.
Ta knížka má ale hlubší kontext. Snažil jsem se 
ukázat, že není rozdíl, co se děje v kostelech 
a co se děje mimo ně, že je to všude velmi po-
dobné. Také jsem chtěl popsat, z čeho dneska 
vzniká rozdělení ve  společnosti, v  rodinách, 
že si nerozumí manželé, rodiče s dětmi, bratři 
a sestry spolu nemluví kvůli politickým rozpo-
rům. A jaká může být příčina toho všeho. Že je 
to v nás, v našich hodnotách, v našem vycho-
vání. Nikoli vinou vnějšího tlaku.
 
Takže to není reakce na konkrétní lidi a si-
tuace?
Nikoli. Ale aniž by snad byli předlohou, stalo se 
mi, že jsem měl několik dobrých přátel, kteří se 
najednou zbláznili, lidé, kteří dříve byli jedno-
znační demokraté, se najednou stali podporo-
vateli Putina. Nerozumíte tomu a začínáte po-
chybovat, zda je svět normální, když lidé říkají 
takové nesmysly. Začal jsem o tom uvažovat, 
vymyslel jsem si příběh, který to dokáže ilu-
strovat, a pak napsal ten román.  Ale znáte to. 
Třeba za totality jsem napsal knihu, jak matka 
přivazuje na půdě dceru ke sloupu – měl to být 
obraz nesvobody. Dal jsem to přečíst kama-
rádovi, který se urazil, že to je o něm, ačkoli 
nebylo. Pak jsem to odnesl do nakladatelství, 
protože jsem měl strýčka literáta, který mě 
učil psát. Odkázal mě na jednu paní, která tam 
pracovala, ať se zeptám, zda by mi to nevy-
dali. Předal jsem jí rukopis, a když jsem přišel 
po čtrnácti dnech, byla uražená, že je to o ní 
a  že mi to určitě vyprávěl můj strýc. Lidé se 
najdou i tam, kde rozhodně nejsou.
 
Když jste se vrátil do minulosti, s dovolením 
bych v ní pokračovala a zeptala se na vaše 
působení na ministerstvu vnitra. Vy jste měl 
na  starost reformu policie. Srovnáte-li vaši 

tehdejší představu a současnou situaci, jsou 
srovnatelné?
Do  jisté míry ano. Snažili jsme se policii od-
politizovat. Krajská ředitelství tehdy totálně 
podléhala krajskému komunistickému tajem-
níkovi, což dneska samozřejmě není. I když ty 
tendence jsou tam ještě patrné. Stačí se podí-
vat na některé kauzy a vidíte, že v jistých pří-
padech policie minimálně nespěchá. Jedním 
je kauza Bečva, už to byl rok, co se ta velká 
ekologická kauza stala. Druhým Čapí hnízdo 
a  údajně nezákonně získaná dotace padesát 
milionů, kde také stále nemáme jasno, zda to 
byl podvod, nebo ne. Myslím, že minimálně 
tyto dvě akce ukazují, že je policie stále ještě 
ovlivnitelná, ačkoli by být neměla. Když byl mi-
nistrem vnitra Jan Ruml, oni věděli, že po nich 
nežádá, aby dělali to, co on chce. Ti šéfové vě-
děli, že byl disident, nechal se zavřít, protože 
nesouhlasil s  komunistickým režimem. Dnes 
už je to podle mě jiné a policie bere vážně, že 
máme premiéra, který je trestně stíhaný. To je 
absurdní situace, která neměla nastat.
 
Další otázka k  ministerstvu – šéfem vaše- 
ho sekretariátu byl Jan Hrubeš, náš no- 
vý čestný občan. Pamatujete si na  první 
 setkání?
Honza se stal mým opravdu dobrým kamará-
dem. Když jsem přišel na ministerstvo, už tam 
pracoval a já si ho vzal k sobě do sekretariátu, 
protože jsem si všiml, že je to člověk, na kte-
rého se dalo spolehnout. A to tam tehdy byla 
vzácnost. Byl to také člověk, který vám byl 
schopný dát nějakou oponenturu, když roz-
hodujete o osudech lidí. Měl jsem na starosti 
i  personální otázky a  řešili jsme, koho může-
me „podepsat“, a koho ne. Zároveň se spřá-
telily naše rodiny, jezdili jsme společně na kola 
a  lyže. Byl jsem naprosto v  šoku, když letos 
velice náhle zemřel. Těžká rána pro mě.
 
Přijel jste na  rozhovor na  kole, jak se 
žije cyklistům v  Praze 6 a  hlavním městě 
 celkově?
O cyklistice v Praze hodně píšu, nyní jsem se 
snažil pomáhat novele silničního zákona, je-
jímž smyslem je také to, aby byli cyklisté řidiči 
objížděni s  odstupem jeden a  půl metru, po-
kud tam není třicítka. V Praze se nežije na kole 
dobře. Ani v Praze 6 se nežije na kole dobře. 
Ale zase podívám-li se dvacet let dozadu, 
 vidím velké zlepšení, ale jako všechno u nás, 
někdy je to jen jako… Typicky když jedu k Hra-
du, mám na  silnici nakreslený cyklopruh, ale 
jak se vozovka zužuje, najednou zmizí, a pak 
se zas objeví. Jinde se už neobjeví vůbec. Pro-
blém je v tom, že když pruh pro kola zmizí, mají 
řidiči pocit, že cyklista nemá na té silnici co dě-
lat. Pruh by tam měl probíhat dál, aby si řidiči 
uvědomili, že musejí dát cyklistům přednost. 
To nedělají a jezdit vedle nich je pak riziko. Ale 
i kolaři se občas chovají jako prasata a riskují, 
takže chápu i nevraživost řidičů.

 Co s tím, do starého města klasické cyklo-
pruhy nedostanete.
V částech obcí, kde žije hodně lidí, bych zave-
dl rychlost sníženou na třicet kilometrů za ho-
dinu. Typicky tady v  Břevnově stojí všude 
spousta aut a  může vám zpoza nich kdokoli 
vyběhnout, třeba dítě. Při padesátce neza-
stavíte. Navíc je tam místo jen pro jedno auto, 
nikoli pro auto a kolo, a když tam jedete, řidiči 
na  vás troubí.  Myslím si, že je to věc, která 
není dotažená. Praha 6 by měla být v ochra-

ně životního prostoru daleko důslednější.  
Jsou tady sice modré zóny, ale kde končí, 
tam to vypadá jako parkoviště. U  nás kolem 
Ladronky se pruh zeleně mění v  jedno velké 
parkoviště pravidelně. Nejsem proti tomu, aby 
lidé měli auto. Ale je jich moc a  mám pocit, 
že jak  Praha 6, tak i  hlavní město proti nim 
málo bojují.  Mimochodem, zavést třicítku je 
v kompetenci Prahy 6. Samozřejmě tam, kde 
je čtyřproudá silnice, bych omezenou rychlost 
nezaváděl.
 
Co byste ještě udělal na šestce jinak?
Šestka je z mého pohledu nádherná čtvrť, navíc 
specifická. Třeba tady máme krásný Břevnov-
ský klášter s  bazilikou svaté Markéty i  opra-
vené zahrady, znovu tam vaří i  pivo. O  to víc 
mě mrzí, když nejen u nás v Břevnově vidím, 
jak si tady může každý postavit, co chce. Pří-
kladem je naprosto neuvěřitelná stavba Tomia 
Okamury. Vůbec nechápu, jak něco takového 
může stavební úřad povolit. Ale uznávám, že je 
to otázka vkusu. Taky mi vadí, když u nás deve-
loper koupí starý dům, zboří ho, na jeho místě 
vystaví obrovský komplex až k plotu a stejně se 
to vždycky nějak povolí. Kamarád řeší podob-
nou situaci, brání se tomu několik let a marně. 
To mě štve.
 
A naopak, čeho si na šestce ceníte nejvíce?
Z  politického pohledu byla šestka vždy spíš 
pravicová. I když ty potíže, o kterých mluvím, 
že si tady leckdo dělá, co chce, s tím částečně 
souvisí. Mám štěstí, že bydlím na kopci blízko 
Ladronky, a tam – jak vždycky říkali moji rodiče 
– proudí vzduch z křivoklátských lesů. Myslím, 
že je tady velmi dobré ovzduší. Proto mě tak 
štvou ta všudypřítomná auta „dojížděčů“. Mají 
parkovat na záchytných plochách, ne v ulicích, 
kde bydlíme.

„Auta mají parkovat
na záchytných 

plochách,
ne v ulicích,

kde bydlíme..“
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Na desítky se daly počítat kultur-
ní, sportovní, společenské a sou-
sedské akce, které se konaly 
v září v Praze 6. Na některé lidé 
čekali rok, jiné měly dokonce 
dvouletou pauzu. Připomeňte si 
ty největší. 

Opera v Šárce
Rusalka Antonína Dvořáka a  unikátní kulisy 
přilákaly první zářijovou sobotu do  přírod-
ního divadla v  Divoké Šárce dva až tři tisíce 
lidí. Někteří přicházeli i  více než hodinu před 
zahájením, aby si zajistili nejlepší místa. A prá-
vě diváci vepředu byli vtaženi do  děje, když 
jim na začátku druhého jednání herci při ple-
se na zámku roznášeli pečené sele a rozdávali 
koláčky. Operu nastudovali sólisté, orchestr, 
sbor a balet Národního divadla. Po loňské „co-
vidové“ pauze a předloňském zrušení předsta-
vení během prvního jednání kvůli bouřce letos 
představení přála jak pandemická situace, tak 
krásné počasí.

Pražská 50
23. ročník závodu Author Pražská padesátka 
přilákal do Dejvic přes tisícovku cyklistů. Závod 
poprvé nesl podtitul Memoriál Jana Hrubeše. 
Výstřelem ze startovní pistole poslala závod-
níky na trať dcera Jana Hrubeše Eva. Mezi ti-
sícovkou cyklistů byla spousta takových, kteří 
chtěli svojí účastí uctít památku duchovního 
otce závodu, který v  lednu tohoto roku náhle 
zemřel. „Honza se na  přípravě všech dvaceti 
tří ročníků aktivně podílel, navíc se jako člen 
cyklistického klubu Torpédo závodu pravidel-
ně účastnil. Skutečnost, že závod nese jeho 
jméno, je upřímnou vzpomínkou na  velkého 
podporovatele, kolegu organizátora, mnohoná-
sobného účastníka, a hlavně kamaráda a dob-
rého člověka,“ vzpomenul za pořadatele Martin 
Vaculík.
Den plný sportu si nenechalo ujít i mnoho ro-
din s dětmi. S velkým ohlasem se setkal i nově 
 rozšířený dětský závod, na  jehož start se 
 postavily přes dvě stovky dětí od nejmenších 
kategorií.

Ladronkafest
Po  roční pauze se na břevnovskou pláň vrátil 
volnočasový festival Ladronkafest, který tradič-
ně nabídl na jednom místě pestrou škálu aktivit 
pro volný čas. Návštěvníci se seznámili s  na-
bídkou a činností spolků, poznali trenéry a lek-
tory nejrůznějších klubů a kroužků, různé spor-
ty si mohli i  vyzkoušet, zabavit se workshopy 
nebo exhibicemi. V  rámci doprovodného pro-
gramu proběhla řada klání, mezi nimi i populár-

ní soutěž studentských kapel. Celodenní akce 
zakončili speciální hudební hosté Marcell a Pe-
ter Aristone se svými kapelami.

Turnaj králů
Král Václav II., který vytvořil z Českého králov-
ství opravdovou středoevropskou mocnost, byl 
ústřední postavou Turnaje králů v parku Maxe 
van der Stoela. Diváci se mohou těšit na rytíře 
na koních v královském turnaji, kapelu a dvorní 

Kulturní a sportovní září ve fotografiích

dámy. Program ukončila už tradiční ponožková 
bitva dětí. 

Festival minipivovarů 
V sobotu 4. září proběhl na Vítězném náměs-
tí 3. ročník Festivalu minipivovarů. U více než 
dvou desítek stánků mohli návštěvníci ochutnat 
pivní speciály, ležáky, pšeničná nebo svrchně 
i spodně kvašená piva. Prvních sto návštěvníků 
obdrželo originální džbánky s logem festivalu.

Bitva na Bílé hoře

Festival minipivovarů
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Turnaj králů

Pražská 50

Opera v Šárce

Diváci na Opeře v Šárce

Ladronkafest 
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Kam na výstavu? 
– Od 1. října do 1. listopadu si můžete v ga-
lerii Skleňák prohlédnout výstavu věnova-
nou slovinské Budoucnosti bydlení. Výstavu 
připravila Praha 6 spolu s ambasádou Slo-
vinska při příležitosti jeho předsednictví Ev-
ropské unii. Slovinskou architekturu a urba-
nismus má většina lidí spojené se jménem 
Josipa Plečnika, který významně přispěl 
k  současnému vzhledu Pražského hradu. 
Ve výlohách Skleněného paláce si nyní mů-
žete prohlédnout vývoj a  trendy v moderní 
architektuře a designu tohoto státu.
– Do konce října pokračuje v Jízdárně Praž-
ského hradu výstava Architecture Week 
s  podtitulem Česká moderní architektura 
od secese k dnešku. Praha 6 se zde díky 
své bohaté historii a  kvalitní architektuře 
prezentuje mimo jiné čtyřicítkou modelů 
svých významných staveb, které sem za-
půjčila. K vidění je zde také kompletní sou-
bor modelů rodinných domů výstavní kolo-
nie Svazu československého díla Baba. 

Jubilejní 30. sezona Dejvické-
ho divadla startuje odloženými 
premiérami. I přes komplikace 
spojené s lockdowny v posledním 
roce, se podařilo připravit a na-
zkoušet nové tituly. 

První premiéry se diváci dočkali v  září, dal-
ší bude uvedena v  říjnu, a  do  Vánoc přibude 
další hra. Zářijovou premiérou byla inscenace 
hry Vina?, kterou napsal slovenský drama-
tik Daniel Majling přímo pro Dejvické divadlo, 
podobně jako své předchozí texty Ucpanej 
systém a  Vzkříšení. Režie se již podruhé ujal 
Ivan  Trojan. V příběhu, který nabízí vážné téma 
a  silné emoce, se herecky představují Václav 
Neužil, Martha Issová, Lenka Krobotová a další 
kolegové.
V polovině října, též s několikaměsíčním zpož-
děním, se v  repertoáru usadí autorská insce-

nace Terapie v  režii tanečníka a  choreografa 
Petra Zusky. Půjde o  setkání a  prolnutí dvou 
různých divadelních světů – originálního tvůrce, 
jehož doménou je pohyb jako způsob vyjádření 
dramatické situace – a silného hereckého sou-
boru, jehož doménou je naopak slovo a princip 
činoherního herectví. A  také setkání s  poezií 
českých básníků v překvapivém kontextu.
V živém procesu zkoušek je aktuálně inscena-
ce hry světově proslulého italského dramatika, 
nositele Nobelovy ceny za literaturu Luigiho Pi-
randella Každý má svou pravdu. Premiéry by se 
diváci měli dočkat na konci listopadu. S tímto 
titulem se do  Dejvického divadla znovu vra-
cí režisér Michal Vajdička, jehož tři inscenace 
Ucpanej systém, Racek, Vzkříšení jsou nedíl-
nou součástí současného repertoáru.
Aby mohly nové inscenace najít místo v progra-
mu divadla, je třeba se s některými tituly roz-
loučit. Letos se tak uzavře jedenáctiletá historie 
uvádění komedie Dealer’s Choice. Úspěšná in-

Podobně jako ostatní diva-
dla, také dejvický Semafor ožil 
po  covidové pauze a těší se 
na plné hlediště. 

Na novinky v repertoáru upozorňuje a do diva-
dla opět diváky zve sám principál divadla Jiří 
Suchý, který 1. října oslaví devadesátiny.
„Dejvický Semafor vstoupil do 62. sezóny. Stalo 
se to koncertem, který jsme nazvali Konečně!!!, 
protože jsme na něj čekali půldruhého roku. Ale 
dočkali jsme se, a aby se dostalo na všechny 
naše nejvěrnější diváky, budeme ho opakovat 

tak dlouho, dokud bude třeba. Ale už je tu další 
podívaná, 1. října mě postihly narozeniny, zřej-
mě tak výjimečné, že budu nucen je oslavovat, 
což je to poslední, po  čem toužím. Stane se 
tak koncertem, nazvaným Znám ještě starší 
lidi. I ten bude opakován. A následuje premiéra 
kabaretní komedie Černá kočka – Bílý pes. Už 
jsme ji sice třikrát hráli v době karantény, kdy 
se na chvilku otevřela možnost, ale tehdy bylo 
dovoleno hrát pouze pro padesát osob. Tak-
že ke skutečné premiéře dojde 13. října. A po-
tom nám začne práce na premiéře, která bude 
po delším čase naší velkou produkcí. Bude to 

Jiří Suchý zve do Semaforu

nová verze muzikálu Nižní Novgorod. A pak už 
zbývá náš tradiční purpurový adventní večírek 
Tiše a ochotně. Rádi vás na těchto představe-
ních přivítáme. Snad jste na nás nezapomněli.“   

30. sezona Dejvického divadla začíná
scenace se dočkala 215 repríz a Václav Neužil 
za roli Mugsyho obdržel Cenu Thálie.
Dejvické divadlo zve opět diváky i  do  svého 
komorního prostoru Anti.kvariát DD, kde uvádí 
mimo jiné inscenaci hry Jiřího Stránského Játra 
a úspěšný „intermediální integrál“ Martina My-
šičky Co.media, kam si umělecký šéf DD zve 
originální hosty, významné osobnosti ze všech 
oblastí vědy, umění, filozofie a společnosti.
S ohledem na nejistý vývoj pandemie zůstává 
předprodej vstupenek pouze v  on-line formě. 
Divadlo se též vrací k modelu aukce, který již 
v minulosti využívalo. Principem je umožnit zá-
jemcům nákup omezeného počtu vstupenek 
prostřednictvím dražby, jejíž výtěžek bude ná-
sledně použit pro dobré účely.
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Zazávoďte si 
v kampusu
V úterý dne 5. října se od 14 hodin koná 
v areálu Kampusu Dejvice tradiční štafe-
tový běh Cross Campus.

Běhu se zúčastní registrovaní závodníci 
z řad studentů, pracovníků institucí kampu-
su, ale i široké veřejnosti. Závodníci v čtyř-
členných týmech budou muset zdolat trať 
v délce jeden kilometr vedoucí od budovy 
NTK kolem VŠCHT, dále parkem Indiry 
Gándhíové a Flemingovým náměstím. 
Registrace na závod bude možná od 12 ho-
din, závod odstartuje o dvě hodiny později 
jednotlivými rozběhy. O hudební doprovod, 
který odstartuje po  doběhu posledního 
družstva a  potrvá do  večerních hodin, se 
postará kapela Tamara, David Pomahač 
a začínající umělkyně Marjari.
Více informací je dostupných na  
www.crosscampus.cz.

Divadlo Spejbla a Hurvínka vstu-
puje do své 91. sezony s radostí 
a očekáváním, že se bude opět 
hrát na domovské scéně divadla 
v Dejvicích. 

Nejnovějším titulem pro děti je představení 
Hurvínek a nezvaný host, ve kterém se loutko-
vá rodinka setkává s neočekávanou návštěvou 

člunozubce afrického a zažije s ním dobrodruž-
ství plné písniček. Pro nejmenší děti do  tří let 
je připraven první divadelní zážitek, představení 
Žeryčku, HOP!, ve kterém se s Žeryčkem pro-
letí vesmírem a nejmenší diváci se hravě zapojí 
do celého jeho putování.
„Obě představení se těší mimořádné oblibě, 
jak ukázala letní scéna v  hotelu International, 
na  které jsme je s  velkým úspěchem uváděli 
po  celé léto v  rámci festivalu DejVícePraze,“ 
říká nový umělecký šéf divadla David Janošek.
Novinkou pro dospělé diváky je představení 
Hotel Spejbl, ve kterém diváci nahlédnou páně 
Spejblovy nejniternější myšlenky a duševní hnu-
tí za použití moderních audiovizuálních techno-
logií, které jsou třešinkou na dortu originálního 
představení. Divadlo také v nejbližší době plá-
nuje pokračovat v offprogramové nabídce out-
doorových her Člobrdění s Hurvínkem. „Na za-
čátek roku připravujeme trasu na počest výročí 
130 let od narození pana profesora Skupy, za-
kladatele divadla. Naši diváci se budou moct 
vydat po stopách profesora Skupy Břevnovem, 
kde najdou nejen Skupovu ulici, a setkat se se 
Spejblem a  Hurvínkem v  netradičním prosto-
ru,“ dodává Janošek. Novinkou je také reediční 
CD, které vzniklo ve spolupráci se Suprapho-
nem, věnované Miloši Kirschnerovi – Spejbl 
s  Hurvínkem Miloše Kirschnera – To nejlepší, 
na němž je uvedeno mnoho dosud nepubliko-
vaných nahrávek, připravuje se vydání titulu 
Hurvínek a Golem.

Třetího ročníku Poháru Věry 
Čáslavské, který je určený pro 
děti ze základních škol a vícele-
tých gymnázií Prahy 6, se zúčast-
nilo kolem 3000 žáků. 

Mladí sportovci se utkávali v  šestnácti spor-
tovních odvětvích, mimo jiné v  mini fotbale, 
stolním tenise, házené, miniházené, v  přeha-
zované, futsalu, basketbalu, v atletice, plavání, 
v šachách nebo ve šplhu. Většina klání probí-
hala pouze od září 2019 do března 2020, kdy 
musela být soutěž přerušena s ohledem na epi-
demiologickou situaci související s onemocně-
ním covid-19. K vyhlášení došlo až na začátku 
letošního školního roku. 
První místo obsadila ZŠ a  MŠ Věry Čáslav-
ské se ziskem 140 bodů. Druhé místo se 125 
body získala ZŠ Pod Marjánkou, 3. místo pak 
ZŠ a MŠ Emy Destinnové se 118 body. Další 

poháry převzaly týmy ZŠ a  MŠ Červený vrch 
(92 bodů), ZŠ a MŠ Bílá (85 bodů) a ZŠ Dědina 
s 81 body.

Spejbl s Hurvínkem hrají 
pro malé i velké 

Děti soutěžily o pohár V. Čáslavské

Muzeum hlavního 
města Prahy zve na:

�� Komentovanou vycházku Hedviky Čen-
kové K  bývalé břevnovské návsi. Začíná 
v neděli 24. října ve 14 hodin ve Studijním 
a dokumentačním centru Norbertov. 

�� Přednášku o  budoucnost vily ředitele cu-
kerní rafinerie v Hrušovanech u Brna, kte-
rá vznikla podle návrhu architekta Adolfa 
Loo se. Koná se 20. října od 17 hodin a on-
-line vstupenky jsou k dispozici www.mu-
zeumprahy.cz.

�� Do  Müllerovy vily, Nad Hradním vodo-
jemem 14 a  také do  Rothmayerovy vily, 
U  Páté baterie 896, které si můžete pro-
hlédnout po  předchozí rezervaci v  úterý, 
čtvrtek, sobotu a neděli od 9 do 18 hodin

�� Studijní a dokumentační centrum Norber-
tov v ulici Nad Hradním vodojemem 13 je 
veřejnosti k dispozici také v úterý, čtvrtek, 
sobotu a neděli, od 10 do 18 hodin.

Více na www.muzeumprahy.cz.
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�	 Spolky

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
publikuje názory jejich členů činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte na spolky-redakce@praha6.org. Archiv a plné  verze článků 
na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy. 

Letem světem
Na Břevnově se opět hraje fotbal, SK Union 
Břevnov, klub vzniklý z  iniciativy místních 
spolků, zahájil 12. 9. činnost. Na  tréninky 
se přihlásilo 70 (nejen) břevnovských klu-
ků a  holek.   Zastupitelstvo MČP6 vza-
lo na  vědomí územní studii Šárecké údolí 
a poslalo ji dál k dopracování na magistrát. 
  Spolky oceňují vznik pracovní skupi-
ny pro  klimatickou změnu, kterou rovněž 
schválilo zastupitelstvo MČ P6.   Průvo-
dem z  točny Královka začal letošní ročník 
Zažít Břevnov jinak, který byl věnován Vel-
kému strahovskému stadionu. Vydařenou 
akci břevnovských spolků navštívilo několik 
stovek lidí.   Sousedské slavnosti Zažít 
město jinak přivedly lidi do ulic také na Dě-
dině, Ořechovce, Petřinách, Dlouhém lánu, 
Veleslavíně a  Vokovicích. Na  Petřinách se 
názorně předvedlo, jak se dá využít parko-
viště jako náměstí s trhy, koncerty i výsta-
vou na  aktuální téma návrhu centra, bleší 
trh pod alejí korun stromů nebo happening 
na konečné. Ve Vokovicích proběhla ochut-
návka výstavy historických fotografií Ve-
leslavína, která bude ke  spatření v  celku 
při mimořádném otevření zámku během 
Dne architektury v sobotu 2. 10. (vstupenky 
přes GoOut).   Plavečák na  Petynce má 
územní rozhodnutí, zatím nepravomocné. 
  Za ohradou na Kulaťáku začne růst Vic-
toria Palace. Třeba garsonka 33 m2 vyjde 
na 7 milionů Kč.

J. Škvor, J. Koňaříková, Společně pro 6

Anketa Strom roku splnila základní cíl, pro kte-
rý jsem ji vymyslel a městské části navrhl. Vý-
sledkem bylo více než 30 nominovaných stro-
mů, několik set hlasů a upozornění na stromy, 
které si lidé oblíbili a unikají pozornosti. I to, že 
se o stromech aspoň chvíli mluvilo. Doufám, že 
se podaří realizovat i myšlenku vytvořit z prv-
ních 12 stromů kalendář Prahy 6 pro rok 2022. 
Věřím, že anketa bude pokračovat v roce 2022 
a přispěje k tomu, že stromům bude věnována 
mnohem větší pozornost ze strany veřejnosti 
i MČ, protože je to opravdu potřeba.
O důležitosti stromů pro naše životní prostře-
dí asi nikdo nepochybuje. O  tom, že Česko 
přišlo o  obrovské množství stromů v  posled-
ních letech díky kůrovci i dalším kácením, také 
nelze pochybovat. Včetně Prahy 6. Málokdo 

si uvědomuje důležitý fakt, pro který najde-
me v na území Prahy 6 řadu příkladů. Pokud 
pokácíme vzrostlý strom, jeho plnohodnotná 
náhrada novou výsadbou trvá 20 až 30 let. 
Jednu generaci. Proto by zvlášť v  současné 
době mělo být jakékoliv kácení posuzováno 
s mimořádnou odpovědností stejně jako péče 
o  existující zeleň. Anketa ukazuje na  několik 
zásadních rizik. Markantní je příklad vítězného 
stromu z Veleslavína. Jeho osud je nejistý stej-
ně jako osud celého veleslavínského zámec-
kého parku. I  dalším nominovaným stromům 
hrozí zánik z  důvodů různých investičních 
záměrů nebo zdravotního stavu. V  územním 
plánu je velká část stromů na území MČ v tzv. 
zastavitelném prostoru. To neznamená, že jim 
aktuálně hrozí pokácení. Znamená to ale, že 

Anketa Strom roku jejich ochrana je pouze ta základní. K tomu je 
nutné přičíst novelu stavebního zákona, která 
ochraně zeleně rozhodně nepřeje. A  bohu-
žel i  Klimatický plán Prahy, který jako celek 
podporuji, je v  tomto směru zklamáním. Je 
opravdu zarážející, že v celém dokumentu není 
vyjádřena ochrana existujících stromů. Před-
pokládaná rozsáhlá výsadba nových stromů 
míří především do  okrajových oblastí Prahy. 
Prahy 6 se prakticky vůbec netýká. Péči o ze-
leň nepřispívají ani komplikované vlastnické 
vztahy a  zjevná neexistence jednotného sys-
tému péče o  zeleň, kterou podle mne Praha 
nutně potřebuje.

Na závěr bych chtěl poděkovat všem, kdo no-
minovali a hlasovali, a také MČ, že anketu pod-
pořila a umožnila realizovat.
 
Pavel Charvát, spolek Via Praha 6

Je krásný podzimní den roku 2023. Prochá-
zím se okolo původně barokního Střešovic-
kého rybníka (německy Himmel Teich) – dnes 
vodní plochy o rozloze přes půl hektaru, která 
je významným prvkem zelenomodré infra-
struktury pro obyvatele Střešovic, ale i  Ve-
leslavína či Dejvic. Od  prodejce ve  stánku 
na břehu jsem si koupil kofolu a půjčil lehát-
ko. Od místních jsem se dozvěděl, že prý zde 
měla stát sportovní hala. Díky vstřícnosti de-
velopera AMR Group, který před 2 lety prodal 
východní část svého pozemku HLMP, došlo 
k  citlivé rekonstrukci původní protektorátní 
hráze, romantického ostrůvku a blízkého pří-
rodního prostředí.
Je zamračený podzimní den roku 2021. Potají 
jsem se dostal na hráz zarostlého střešovic-
kého Nebe. Na telefonu čtu zprávu o petici, 
kterou založil předseda TJ Tatranu Střešo-
vice Martin Vaculík, která požaduje „přesun 
Tatranu“ z  jeho slavné stodoly právě sem. 
Rád bych se Martina Vaculíka zeptal, co jako 
zkušený místní boss plánuje udělat s pozem-
kem o rozloze více než 11 000 m2 s minimální 
tržní hodnotou 12 700Kč/m2 poté, až se Ta-
tran přesune z  Andělky na  místo „nějakého 
bývalého kačáku“. Není bez zajímavosti, že 
pozemky u Tatranu jsou vedeny v návrhu no-
vého územního plánu jako zastavitelné, obyt-

né, a to až čtyřpodlažně, přitom tržní hodnota 
pozemků může být někde nad čtvrt miliardou 
korun.
Vraťme se zpět do ul. Pod Novým lesem, kde 
jsem hovořil s  místní obyvatelkou – archi-
tektkou Ivou Knappovou, která říká: „Zasta-
věnost pozemku sportovní halou nectí cha-
rakter okolních pozemků a snižuje procento 
zelených ploch v  oblasti. Navíc je nereálná 
hlavní obslužnost haly tramvají.“ Architekt-
ka Knappová také zmínila dopad na  celou 
zelenomodrou infrastrukturu, kdy případnou 
likvidaci Nebe mohou pocítit i  Libocké ryb-
níky. Martin Sucharda, autorizovaný inženýr 
pro oblast vodního hospodářství a  krajinné-
ho inženýrství z České zemědělské univerzity 
považuje likvidaci památného vodního prvku 
přímo za škodlivou a dodává: „Musím z mého 
hlediska tak varovat před likvidací této nádr-
že a doporučit nejen její udržení, ale její revi-
talizaci v napojení na chráněné území Střešo-
vických skal.“ Situace je tedy otevřená. Měli 
bychom být jako místní velmi citliví na změny, 
které opravdu nejsou pro naši městskou část 
v  dlouhodobém kulturně-enviromentálním 
kontextu prospěšné.
 
Jan Trejbal – Neolokator.cz. Urbanista, vý-
tvarník, pedagog a občan Prahy 6

Střešovické  
Nebe roku 2023



říjen 2021          25

Divadlo Semafor
Dejvická 688, Praha 6, pokladna  
tel.: 233 901 384, vstupenky@semafor.cz, 
www.semafor.cz
 
1. 10. Znám ještě starší lidi – premiéra
2. 10. Znám ještě starší lidi
3. 10. Znám ještě starší lidi
4. 10. Všechnopárty
5. 10. Všechnopárty
6. 10. Znám ještě starší lidi
7. 10. Znám ještě starší lidi
8. 10. Znám ještě starší lidi
13. 10. Černá kočka – Bílý pes
14. 10. Černá kočka – Bílý pes
15. 10. Prsten pana Nibelunga
16. 10. Znám ještě starší lidi
17. 10. Můžem i s mužem
18. 10. Všechnopárty
19. 10. Všechnopárty
20.10.  Zajíc v pytli aneb Ze Soboty znovu 

na Šimka
21.10. Kde všichni jsou – recitál Jany 
 Chaloupkové
23.10. Dveře dokořán pro Marthu Elefteriadu
24.10. Recitál PS – A dnes hrajeme jazz
25.10. Camille Bertault Quartet
26.10. Možná že jistě ale určitě snad 
27.10. Konečně!!!

Dejvické divadlo 
Zelená 15a, Praha 6. Pokladna a rezervace 
vstupenek: tel. 233 332 430, rezervace@dej-
vickedivadlo.cz. Pokladna otevřena od 16 h. 
Začátky představení v 19.30, není-li uvedeno 
jinak.

7. 10. Vražda krále Gonzaga
13. 10. Terapie předpremiéra
14. 10. Terapie I. premiéra
15. 10. Terapie II. premiéra
18. 10. Brian
20. 10. Racek
21. 10. Komplic
22. 10. Terapie
26. 10. Vina?
27. 10. Vina?
28. 10.  Zítra to spustíme aneb Kdo je tady 

gentleman
29. 10. Dealer’s Choice
31. 10. Elegance molekuly

ANTI.KVARIÁT DD
10. 10. v 17 hod. Kašpárek domek staví 
18. 10. ve 20 hod. Krvavý román 
25. 10. ve 20 hod. Večer jedna báseň 
26. 10. ve 20 hod. Co.media 
29. 10. ve 20 hod.  Játra

Kaštan – scéna 
Unijazzu
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kas-
tan.cz, e-mail: kastan@kastan.cz

1. 10. 20:00 KONCERT / Úkryt před bouří – 
Řepka zpívá Dylana
2. 10. 16:00 Bilbo Compagnie: Vokův pes 
Vilém
4. 10. 19:00 Pavla Bičíková: Barma – Myan-
mar: Země úsměvů a zlatých pagod
5. 10. 18:30 Přednáška Z. Lukeše: Newyorské 
mrakodrapy I. (1900–1945) 
6. 10. 19:00 POSLECHOVÝ VEČER / Jazzma-
nie Vladimíra Kouřila. Vstupné dobrovolné
6. 10. 20:30 KONCERT / Jana Kozubková 
a hosté
7. 10. 20:00 KONCERT / Žamboši
8. 10. 20:00 KONCERT / Helemese
9. 10. 15:00 Divadlo Akorát: Zlatovláska
9. 10. 20:00 KONCERT / Přetlak věku 
12. 10. 20:00 KONCERT / Obřízek, Aran Sa-
tan, Mermomoc
13. 10. 17:00 VERNISÁŽ / Jitka Hilská: Stro-
my. Vstup volný
13. 10. 20:00 KONCERT / PIKI, almost.artist
14. 10. 20:00 KONCERT / První - Poslední, 
Tamdoletma
15. 10. 18:00 FESTIVAL / Festival Osamělých 
písničkářů I.
16. 10. Kapsa: O chaloupce z perníku
16. 10. 18:00 FESTIVAL / Festival Osamělých 
písničkářů II.
17. 10. 18:00 FESTIVAL / Festival Osamělých 
písničkářů III.
19. 10. 20:00 KONCERT / Pilot Study, Infinity
20. 10. 20:00 KONCERT / Majerovy brzdové 
tabulky
21. 10. 20:00 KONCERT / Česká disharmonie, 
Bon Pari 
22. 10. 20:00 KONCERT / Aku-Aku, Umělá 
hmota
23. 10. 15:00 Divadlo matky Vackové: Malý 
princ
23. 10. 20:00 KONCERT / Cricket and Snail 
25. 10. 19:00 POSLECHOVÝ VEČER / Jiří 
Černý: Ro(c)kování
26. 10. 20:00 KONCERT / Jan Burian 
27. 10. 16:00 Sváťovo dividlo: O perníkové 
chaloupce
27. 10. 20:00 KONCERT / Hrivňák & Bouška & 
Janoušek, Jonny Richter and the Hog Ranch
28. 10. 20:00 KONCERT / Jaroslav Hutka 
29. 10. 20:00 LITERATURA/KONCERT / Bez 
obalu a naživo! 
Bart Michael a Lážo plážo a David Šitavanc. 
30. 10. 15:00 Loutky v nemocnici: Prodaná 
nevěsta
30. 10. 20:00 KONCERT / LeebOrn, Venika 
Hartlyn

Výstava
8. – 31. 10.
Jitka Hilská: Stromy
Obrazy na plátně i na papíru z doby druhé 
covidové vlny a nucené karantény

Villa Pellé
Pelléova 91/10, Praha 6  
telefon: +420 224 326 180, info@villapelle.cz
https://villapelle.cz

1. – 10. října
KABEL ČAPEG & HORORI S TGM
Divná výstava do divné doby

OPRÁSKI SČESKÍ HISTORJE
Hravé a vtipné dílo postavené na kvalitním 
odborném fundamentu, který vychází často 
z velmi vzácných originálů historického ústavu, 
kde Jaz (kurátor kýstavy) působí. 

20. 10. 2021 – 20. 2. 2022
RADEK PILAŘ 90
Retrospektivní výstava k nedožitému 90. vý-
ročí narození významného malíře a ilustrátora. 
Připomene nejen Pilařovu všeobecně známou 
tvorbu, ale seznámí návštěvníky zejména 
s jeho volnou tvorbou a s prací z oblasti 
videoartu. Díky hloubkové sondě do dosud ne-
probádaných částí rozsáhlého depo-zitu ukáže 
i dosud neznámá díla z jeho volné tvorby. 
Na celé koncepci se významnou měrou podílí 
rodina Radka Pilaře. 

Ateliér Pellé
Nedělní škola umění hrou 
10. 10. setkání s Claudem Monetem
24. 10. setkání s Kurtem Schwittersem. Setká-
ní probíhají v galerijní klubovně a v zahradě. 
Výtvarné pomůcky a materiál bude zajištěn, 
vhodné pro děti od 6 do 12 let. 

Škola ilustrace
24.10. Anna Mastníková
Děti si vyzkouší nové výtvarné postupy přímo 
v dialogu s umělci a umělkyněmi. Vhodné pro 
děti od 6 do 12 let.

Písecká brána
K Brusce 5/208, Praha 6,  
telefon: +420 233 321 313, +420 724 737 352, 
e-mail: info@piseckabrana.cz,  
web: www.piseckabrana.cz

7. 10. od 19:00 / JAZZ Q legendární jazz 
rocková skupina spojená se jménem spolu-
zakladatele klávesisty a skladatele Martina 
Kratochvíla. Obsazení: Zdeněk Fišer - kytara 
a zpěv, Přemysl Faukner - baskytary, Filip 
Jeníček - bicí. Vstupné 190 Kč
21. 10. od 19:00 / HlaskontraBas. Koncert, při 
kterém se uskuteční světová premiéra tří skla-
deb, které pro oktet napsali přední soudobí 
čeští skladatelé: Beata Hlavenková, Matouš 
Hejl a Ivan Acher.

Kino Dlabačov 
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 24, 
Praha 6. Pokladna otevřena vždy půl hodinu 
před začátkem představení. Tel.: 233 102 991, 
pokladna@dlabacov.cz, www.dlabacov.cz

1. 10. 16:00  Salvador Dalí: Hledání nesmrtel-
nosti 

 18:00 Festival pana Rifkina 
 20:00 Není čas zemřít 
2. 10. 14:00 Mimi šéf: Rodinný podnik 
 16:00 100% vlk 
 18:00 Jedině Tereza
 20:00 Není čas zemřít 
3. 10. 14:00 100% vlk 
 16:00 Králíček Petr bere do zaječích 

	�Kulturní programy
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 18:00  Až přijde kocour (digitálně 
zresturováno)

 20:00 Není čas zemřít 
4. 10. 16:00 Žáby bez jazyka /KINO SENIOR
 18:00 Muž se zaječíma ušima
 20:00 Zátopek
5. 10. 18:00 Zelený rytíř
 20:00 Quo vadis, Aida?
6. 10. 16:00 Země nomádů /KINO SENIOR 
 18:00 Mainstream 
 20:00 Drazí soudruzi 
7. 10. 18:00 Přirozené světlo 
 20:00 Miloval jsem svou ženu 
8. 10. 16:00 Pompeje: Město hříchu 
 18:00 Uvolnit pěsti 
 20:00 Miluj svého robota 
9. 10. 14:00 Králíček Petr bere do zaječích 
 16:00 Myši patří do nebe 
 18:00 Začátek 
 20:00 Nitram 
10. 10. 14:00 Myši patří do nebe 
 16:00 100% vlk 
 18:00 Drazí soudruzi 
 20:00 Sněžit už nikdy nebude 
11. 10. 16:00 Tichý společník /KINO SENIOR  
 18:00 Miluj svého robota 
 20:00 Titan 
12. 10. 18:00 Nitram 
 20:00 U Petrovovů řádí chřipka 
13. 10. 16:00 Respect /KINO SENIOR 
 18:00 Zbožňovaný
 20:00 Karel (dokument o Karlu Gottovi)
14. 10. 18:00 Ada
 20:00 Venom 2: Carnage přichází
15. 10. 16:00 Botticelli: Florencie a Medicejští 
 18:00 Smolný pich aneb Pitomý porno
 20:00 Ada
16. 10. 14:00 Myši patří do nebe 
 16:00 Vlk a lev: Nečekané přátelství  
 18:00 Karel 
 20:00 Venom 2: Carnage přichází
17. 10. 14:00 Vlk a lev: Nečekané přátelství 
 16:00 Tlapková patrola ve filmu 
 18:00 Čínská čtvrť 
 20:00 Není čas zemřít 
18. 10. 16:00  Gump – Pes, který naučil lidi žít 

/KINO SENIOR 
 18:00 Deníček moderního fotra
 20:00 Zátopek
19. 10. 18:00 Smolný pich aneb Pitomý porno
 20:00 Gunda
20. 10. 16:00 První kráva /KINO SENIOR 
 18:00 Cesta domů
 20:00 Karel 
21. 10. 17:30 Zátopek
 20:00 Poslední souboj
22. 10. 16:00 Bernini 
 18:00 Halloween zabíjí
 20:00 Duna
23. 10. 14:00 Rozbitý robot Ron 
 18:00 Karel 
 20:00 Poslední souboj
24. 10. 14:00 Vlk a lev: Nečekané přátelství 
 16:00 Rozbitý robot Ron 
 18:00 O slavnosti a hostech 
 20:00 Duna
25. 10. 16:00  Rekonstrukce okupace /KINO 

SENIOR 
 18:00 Prvok, Šampón, Tečka a Karel
 20:00 Zátopek
26. 10. 18:00 Moje slunce Mad
 20:00 Malířka a zloděj

27. 10. 16:00 Chlast /KINO SENIOR 
 18:00 Zbožňovaný
 20:00 Karel 
28. 10. 18:00 Moje slunce Mad
 20:00 Paralelní matky 
29. 10. 16:00  Bosch: Zahrada pozemských 

rozkoší 
 18:00 Paralelní matky 
 20:00 Kurz manželské touhy
30. 10. 10:00  a 14:00 Míša Růžičková: Hal-

loweenská show pro děti
 18:00 Kurz manželské touhy
 20:00 Paralelní matky 
31. 10. 14:00  O zlaté rybě (divadlo Pruhované 

panenky)
 16:00 Addamsova rodina 2 
 18:00 Amarcord 
 20:00 Duna

Fresh Senior klub 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.
villapelle.cz. Písecká Brána K Brusce 5, 
Praha 6, www.piseckabrana.cz, telefon: 
224 326 180, e-mail: info@porteos.cz,  
www.freshsenior.cz

5. 10. 16 hod. / Exkurze do Muzea J. A. Ko-
menského. Komentovaná prohlídka jednoho 
z nejstarších českých muzeí věnovanému 
„Učiteli národů“. Sraz v 15:45 před vchodem 
do muzea, Valdštejnská 20, Praha 1. Nutná 
rezervace na karolina@freshsenior.cz nebo 
777 297506.
12. 10. 16 hod. / Villa Pellé. Houbařské de-
satero. Přednáška Štěpána Kubíka představí 
snadno zaměnitelné druhy hub. Na tuto akci 
je nutná rezervace na karolina@freshsenior.cz 
nebo 777 297506.
19. 10. 16 hod. / Bílkova vila. Exkurze. Sraz 
v 15:45 před vchodem do objektu v Mickie-
wiczově ulici 1, Praha 1. Na tuto akci je nutná 
rezervace na karolina@freshsenior.cz nebo 
telefonu +420 777 297506.
26. 10. 16 hod. / Písecká brána. Halloween 
a dušičky. 

KC Šlejnická 
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská
služba Prahy 6. Informace získáte na: Irena
Simeonová, tel.: 736 489 330,
e-mail: ksec@pecovatelskasluzbap6.com.

Pondělí 4. 10.  Cvičení na židlích pro zdravá 
záda 

14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
Úterý 5. 10. Výtvarný ateliér 
13,00 – 15,30 Šití podzimní látkové brože.
Středa 6. 10. Stop zapomínání 
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení
Čtvrtek 7. 10. „Věnujme se svému sluchu“
14,30 – 16,00 Přednáška specialisty z ÚVN.
Pondělí 11. 10.  Harmonizační cvičení / cviče-

ní na židlích
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina

Úterý 12. 10. Stop zapomínání 
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení
Středa 13. 10. Kurz PC 
16,45 – 17,30 senioři Praha 6
Čtvrtek 14. 10. „NP Tanzanie a Zanzibar“
14,30 – 16,00 Cestovatelská přednáška  
Pondělí 18. 10. Cvičení na židlích 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
Úterý 19. 10. Výtvarný ateliér 
13,00 – 15,30 Šití podzimní látkové brože.
Úterý 19. 10.  Stop zapomínání s Irenou 

Simeonovou
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení
Čtvrtek 21. 10. Jan Vízner a Helena Krupová
14,30 – 16,00  „S košíkem písní půjdeme 

zas“. Písňové pásmo.
Pondělí 25. 10.   Cvičení s theraband gumou / 

cvičení na židlích
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
Úterý 26. 10. Stop zapomínání 
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení
Středa 27. 10. Kurz PC 
15,00 – 16,30  začátečníci, pouze pro obyva-

telé DPS Šlejnická
16,45 – 17,30 Senioři Prahy 6

Senior fitnes 
Uralská 770, 160 00 Praha 6,  
tel.: 281 910 522, www.seniorfitnes.cz

Seniorfitnes z.s. pořádá kromě sportovních 
aktivit řadu vzdělávacích a zájmových kurzů, 
které probíhají na adrese Uralská 6, Praha 6.
Jde o výuku jazyků, práci s PC, kroužek ma-
lování, bridže, sebeobrany, sborového zpěvu 
apod. Kurzy angličtiny od začátečníků po po-
kročilé začínají v říjnu. Od října opět zahajuje 
cvičení ve vodě v bazénu Strahov. Kromě je 
možnost cvičit v tělocvičnách v Praze 6.

Nesedím, 
sousedím
Anastázova 169 00, Praha 6, telefon: 
702 816 476, https://nesedim sousedim.cz

6. 10. 17–19 / Zdravý selský rozum pro dobu 
informační. Beseda na téma mediální gramot-
nost s Jaroslavem Valůchem
7. 10. 17–19 / Co po nás zbývá? Kompost 
po roce. Teorie i praxe s Adamem Šléglem
14. 10.  17.30–19.15 / Plánování jedlého lesa.
Beseda s Denisou Tomáškovou
15. 10. 15–17 / Tvůj komiks. Workshop pro 
děti. Rezervace: gabrobur@seznam.cz. 
17. 10. neděle 15–18 / Podzimní očista aneb 
přechod k zimnímu času. Jógový seminář 
18. 10. 18.40–19.40 / Sousedské souznění. 
Zpívání s Ladou Leníčkovou. Rezervace: lala-
ladalen@gmail.com
20. 10. 18–20.30 / Kurz tvůrčího psaní
21. 10. 18–20.30 / Jógová terapie pro unave-
nou mámu



	�Úřední deska

Podzimní úklid I. část 

Odbor ochrany prostředí Magistrátu hl. m. Pra-
hy v roce 2020 zorganizoval opět projekt sbě-
ru objemného odpadu z  domácností pomocí 
 velkoobjemových kontejnerů (dále jen VOK), 
jejich přesné umístění najdete také v  Geo-
portálu Prahy 6). Akci zajišťuje a  hradí odbor 
ochrany prostředí MHMP z rozpočtu hl. m. Pra-
hy (z paragrafu prevence vzniku odpadů), kon-

takt na jeho pracovníka je Ing. Petr Blažek, tel. 
236 004 263.
VOK bude přistaven v určeném termínu pouze 
na 4 hodiny v čase 16:00 – 20:00 hod.

VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Do kontejneru lze odkládat:
Nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyvadla, 

vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, auto-
sklo a kovové předměty.

Do kontejneru nelze odkládat:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnos-
tenský odpad, nebezpečný odpad, bioodpad, 
stavební odpad, pneu matiky, elektrospotřebi-
če, televizory a PC monitory, počítače, lednice, 
mrazáky a sporáky.
Informace získáte na tel.: 220 189 402 
 (Monika Hetešová – ÚMČ Praha 6), 
tel.: 236 004 263 (Ing. Petr Blažek – MHMP).

V  rámci podzimního úklidu komunikací bu-
dou MČ přistaveny velkoobjemové kontejnery 
na  likvidaci zejména rostlinného odpadu ze 
zahrádek, ale i  na  likvidaci objemného odpa-
du z domácností ve vlastnictví fyzických osob. 
Kontejnery jsou přistaveny pouze na 1 den, nej-
později do 10 h. na jednotlivá stanoviště. V pří-
padě naplnění je zajištěna pravidelná výměna.
Do  kontejnerů nelze odkládat: živnostenský 
odpad, nebezpečný odpad (např. autobaterie, 
zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové oleje 
a obaly od nich), stavební odpad, pneumatiky, 
elektrospotřebiče, televizory a  PC monitory, 
počítače, lednice, mrazáky a sporáky. Prosíme 
občany, aby u všech kontejnerů dodržovali tří-
dění odpadu dle označení kontejnerů.

 Sobota 2. 10.
U Silnice x Ke Džbánu
Ruzyňská x Únětická
U Kolejí x Za Vokovickou vozovnou
V Šáreckém údolí (Žežulka)
Hošťálkova x Štefkova

 Neděle 3. 10.
Osamocená
Na Pučálce u stanoviště tř. odpadu
Bolívarova před č. 25
Zeyerova alej x Na Klášterním
Ve Střešovičkách x Radimova

 Sobota 16. 10.
Heyrovského náměstí x Předvoje
Na Petynce x U Střešovických hřišť
U Vojenské nemocnice x U 4. baterie
Cukrovarnická x Pod Vyhlídkou

Nad Hradním vodojemem před č. o. 8

 Neděle 17. 10.
Na Pastvinách x Půlkruhová
Na Větrníku x Dusíkova
U 5. baterie - Nám. Před bateriemi
Moravanů x Rozdělovská
Stochovská x Třebonická

 Sobota 23. 10.
Stamicova x Brixiho
8. Listopadu x U Kaštanu
Moravanů x Libovická
Nad Višňovkou x K Mohyle
U Ladronky x Kopeckého (parčík)

 Neděle 24. 10.
José Martího u lávky k zahrádkám
Cukrovarnická před č.o. 77/896
Na Větru u trafostanice
V Středu x Na Volánové
U Ladronky x Oddělená

 Sobota 30. 10.
Haberfeldova x Anhaltova
U Dejvického rybníčku x Na rozdílu
Rakovnická x Ledecká 
Kutnauerovo náměstí (ul. Vodňanského)
Nad Šárkou x Na Beránce

 Neděle 31. 10.
Sestupná x Sbíhavá I.
Parléřova x Myslbekova
Pod Mohylou x Chrášťánská
Na Okraji x Maříkova
Roztocká proti Riverside School

Případné dotazy zodpoví pracovníci od-
dělení inspekce odboru dopravy a  životní-
ho prostředí na  tel. číslech:  220  189  379,  
220 189 905,  220 189 909.

pondělí 4. 10. 

Pod Drinopolem x Mládeže

Liborova x Šlikova

úterý 5. 10.

Kopeckého x Pod Věží

Hošťálkova x Štefkova

středa 6. 10.

U Ladronky x Dvořeckého

Šultysova x Pětipeského

čtvrtek 7. 10.

Sibeliova x Farní

Za Oborou x Pozdeňská

pondělí 11. 10.

Zličínská x U Světličky

Malobřevnovská x Falcká

úterý 12. 10.

Radistů x Navigátorů

U silnice x Ke Džbánu

středa 13. 10.

U Silnice x Nová Šárka

José Martího

čtvrtek 14. 10.

V Nových Vokovicích x U Vokovické školy

K Brusce x Na Valech

pondělí 18. 10.

Dejvická x V. P. Čkalova x Jaselská

Dejvická x Na Hutích

úterý 19. 10.

Puškinovo nám. X Českomalínská

náměstí Interbrigády

středa 20. 10. 2021

Čs. Armády x Eliášova

Rooseveltova x Národní obrany

čtvrtek 21. 10.

Terronská x Albánská 

Kozlovská x Na Karlovce

pondělí 25. 10.

Šárecká x Na Pískách

Na Fišerce x Na Špitálce

úterý 26. 10.

Zengrova x Na Kvintusce

Kolejní x Zelená

středa 27. 10.

Koulova x Čínská

Šárecká x Mydlářka

Umístění velkoobjemových  kontejnerů 
v roce 2021

Biokontejnery
VOK bude přistaven v  určeném termínu 
na  max. 3 hodiny. Po  celou dobu bude 
odborná obsluha monitorovat naplňování 
kontejneru bioodpadem, evidovat počty 
návozů a  zodpovídat za  čistotu vysbíra-
ného bioodpadu. VOK je určen pouze pro 
trvale hlášené občany v Praze.
Druh sbíraného bioodpadu: komunální 
bio odpad (především ze zahrad – listí, trá-
va, větve, neznečištěná zemina, případně 
kuchyňský bioodpad rostlinného původu).
Ne živočišné zbytky. Nebude k  dispozici 
mobilní drtič nebo štěpkovač.

 Sobota 2. 10. 
Krohova x Nad Lesíkem 9–12 hod.
Říčanova x Řečického 9–12 hod.
Na Ostrohu x Průhledová 13–16 hod.
U Ladronky x Dvořeckého 13–16 hod.
   U V. Baterie x nám. Před bateriemi  
9–12 hod.
Sestupná x Sbíhavá II. 9–12 hod.
V Středu x Na Volánové 13–16 hod.
Na Okraji x Polní 13–16 hod.

 Sobota 16. 10. 
Macharovo náměstí 9–12 hod.
Dělostřelecká x Spojená 13–16 hod.

 Sobota 23. 10. 
Sibeliova x Farní 13–16 hod.

 Sobota 30. 10. 
Zeyerova Alej x Nad Alejí 9–12 hod.
Na Větrníku x Dusíkova 13–16 hod.
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Kurz němčiny       Kurz francouzštiny 
  - mírně až středně pokročilí - 
podzimní jazykové soustředění pro ty,  kteří to  
s jazyky myslí vážně 
BONUS: němčina a milovníci jazyků  
Francouzština a milovníci jazyků 
 
Informace ke kurzům jazyků na: 

www.jazykyevropy.cz 
kde: KD Průhon, Řepy 
kdy: 1.- 5.11. NJ, 8-12.11. FJ       9-11 hod 

PROJEKTANT V ELEKTROENERGETICE

Tak napište/zavolejte, hledáme nové kolegy:
gabriela.vlckova@voltcom.cz, 721 835 167

www.voltcom.cz/kariera

Voltcom, spol. s r. o.
Praha-Střešovice

Chcete mít tohle na vizitce?

 VÝKUP ZA HOTOVÉ

 KOMISNÍ PRODEJ

 LEVNÁ A DOSTUPNÁ AUTA

 SPLÁTKY, POJIŠTĚNÍ NA POČKÁNÍ

AUTOBAZAR MOTOL

ul. Za Opravno

***  739 821 271
email.: info@autobazarmotol.cz

TA

, POJIŠTĚNÍ NA POČKÁNÍ

AUTOBAZAR MOTOL

ul. Za Opravnou, Praha 5 - Motol

***  739 821 271 
email.: info@autobazarmotol.cz

***

UP ZA HOTOVÉ

NÍ PRODEJ

 A DOSTUPNÁ AUTA

KY, POJIŠTĚNÍ NA POČKÁNÍ

AUTOBAZAR MOTOL

ul. Za Opravnou, Praha 5 - Motol

***  739 821 271 
www.autobazarmotol.cz

***

 VÝKUP ZA HOTOVÉ

 KOMISNÍ PRODEJ

 LEVNÁ A DOSTUPNÁ AUTA

 SPLÁTKY, POJIŠTĚNÍ NA POČKÁNÍ

AUTOBAZAR MOTOL

ul. Za Opravnou, Praha 5 - 

***  739 821 271
email.: info@autobazarmotol.cz

KUP ZA HOTOVÉ

MISNÍ PRODEJ

VNÁ A DOSTUPNÁ AUTA

PLÁTKY, POJIŠTĚNÍ NA POČKÁNÍ

AUTOBAZAR MOTOL

ul. Za Opravnou, Praha 5 - Motol

***  739 821 271 
email.: info@autobazarmotol.cz

*** VÝKUP ZA HOTOVÉ

 KOMISNÍ PRODEJ

 LEVNÁ A DOSTUPNÁ AUTA

 SPLÁTKY, POJIŠTĚNÍ NA POČKÁNÍ

AUTOBAZAR MOTOL

ul. Za Opravnou, Praha 5 - Motol

***  739 821 271 
email.: info@autobazarmotol.cz

***

KOUPÍM 
PŮDNÍ PROSTOR 

V BYTOVÉM DOMĚ 
NEBO VILE

na PRAZE 6
k vybudování půdního

bytu, pro vlastní bydlení.
V případě nabídky

volejte paní Heralovou,

tel.: 777 138 640

Chata / PozemekChata / Pozemek
poptávkapoptávka

koupím chatu / chalupu 
nebo stavební pozemek 
ve středních Čechách, 
nebo v blízkosti Českých 
hor. Na stavu nezáleží, 
spíše na místě. Předem 
děkuji za nabídku.
Tel: 773 117 381

Hledáme kolegy, pro montáže 
žaluzií, rolet, sítí proti hmyzu. 
Volná pracovní doba, odměna 
dle počtu zakázek, rozsah 
práce dohodou. Vhodné i jako 
přivýdělek. Jednoduché montáže, 
zapracujeme. Kontakt písemně  
na gato@gato.cz, tel. 777 038 000

KREJČOVSKÉ PRÁCE zakázky 
a opravy volejte: 603877067 e-
-mail:zdenkakohoutová@seznam.cz

www.vseprochovkrepelkyjapon-
ske.cz 
Klece pro chov křepelek. Doprava 
po celé ČR 

Koupím chatu nebo domek 
do 70 km od Prahy. Platím hotově. 
Tel. 720 031 400

Přijmeme ZÁMEČNÍKA (nebo po-
dobné zaměření). Práce v areálu 
FN Motol. Volejte 602 654 313, 
602 871 315.

Vykupujeme knihy. Morgan Books. 
Verdunská 23. 776 062 847

PŘIJMU FYZICKY ZDATNÉ DŮ-
CHODCE NA OSTRAHU PARKO-
VIŠTĚ V PRAZE 6 (DEJVICE).  
TEL: 602 294 327

Studio 49 - kadeřnictví. Hledáme 
kolegyni - kolegu na živnostenský 
list. Do samotné místnosti na provoz 
čehokoli,  např. pedikúra, masáže, 
atd. Tel. 732 603 625, Teronská 49, 
Bubeneč.

Koupím činžovní dům v Praze. 
Tel.: 608 300 122

Hledám menší byt do 14 tisíc 
nebo větší do 19 tisíc jen pro 2 
osoby - pár. Ideálně na 3 roky 
a více, lodžie výhodou, ale ne-
musí být, centrum do 30 minut. 
Zařízení na dohodě. RK nevolat. 
Děkuji. 605 845 088

Koupím byt v Praze 6, přímo 
od majitele. Tel.: 604 617 788

OPRAVA ŽALUZIÍ-VÝMĚNA VODÍ-
CÍCH LANEK - NOVÉ ŽALUZIE-SE-
ŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN-VER-
TIKÁLNÍ ŽALUZIE NA LODŽIE-SÍTĚ 
PROTI HMYZU Tel:733720950 
pavel.janci@email.cz

Malování, lakování, zednické prá-
ce, štukování, stěrky a sádrokar-
ton. Sezonní sleva 10 %. Volejte 
603 432 476.

NABÍZÍM CVIČENÍ A AKTIVIZACI 
PRO SENIORY U VÁS DOMA. 
(Např. nácvik chůze, posilování 
svalstva, motivace pro chuť do ži-
vota). Zn. HODNOTA A DŮSTOJ-
NOST ČLOVĚKA Tel. 724 301 622
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 DoctorOptic.cz    
  doctor.optic      

www.doctoroptic.cz
Akce platí od 1.9. do 31.10. na vybrané čočky.

NIKDY NEBYLA 

MULTIFOKÁLNÍ SKLA 

LEVNĚJŠÍ 

40%
SLEVA

NYNÍ

MĚŘENÍ ZRAKU ZDARMA A BEZ ČEKÁNÍ 
BRÝLE NA ČTENÍ A NA DÁLKU V JEDNOM 

Centrum Delta B, Žukovského 887/4, PRAHA 6 RUZYNĚ  
tel.: 731 413 360, email: dedina@doctoroptic.cz
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JAN ZRZAVÝ / KRÁLOVNA MOŘÍ / VEČERNÍ AUKCE 2020 / Dosažená cena 27 280 000 Kč    MINKA PODHAJSKÁ / SNY (MOTÝL) / Barevný dřevoryt, 1912 

MINKA PODHAJSKÁ
AUTORSKÁ VÝSTAVA  10. 9. - 10. 10. 2021
Tel.: +420 734 311 861 E-mail: info@arthousehejtmanek.cz

GOETHEHO 2, 160 00 PRAHA 6 - BUBENEČ
WWW.ARTHOUSEHEJTMANEK.CZ
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KOMPLETNÍ PÉČE O VAŠI
ZAHRADU

ÚDRŽBA ZELENĚ

www.ZelenBezStarosti.cz

tel.: 774 666 634

KOMPLETNÍ MALÍŘSKÝ SERVIS, 
 DŮRAZ NA KVALITU A ČISTOTU.

MALÍŘI POKOJŮ,
LAKOVÁNÍ RADIÁTORŮ

www.malirvpraze.cz

tel.: 775 423 227

PO NAŠÍ PRÁCI NENÍ TŘEBA
UKLÍZET.

KOUPÍM 
STARŠÍ RODINNÝ

DŮM PŘED
REKONSTRUKCÍ

na PRAZE 6 pro vlastní rodinu.
Lze dohodnout i doživotní  

bydlení prodávajícímu zdarma. 
V případě nabídky

volejte paní Heralovou,

tel.: 777 138 640

Kaufl and Praha Vypich (Bělohorská 2428/205)
Kaufl and Praha Podbaba (Pod Paťankou 2743/1b)

ufland Praha Vypich (B

ŠPALETOVÁ 
A KASTLOVÁ OKNA

VČETNĚ DOKUMENTACE A VYŘÍZENÍ ZÁVAZNÉHO 
STANOVISKA OD PAMÁTKÁŘŮ.

Vzorková prodejna Roháčova 11, Praha 3

+420 777 874 899 info@oknacreative.cz

www.oknacreative.cz

ai157588620112_Okna-Creativ-2019-Inzerce-51x34mm-Praha6.pdf   1   09.12.2019   11:10:02

Údržba zeleně
Řežeme živé ploty
Čistíme pozemky

Sekáme trávu
Revitalizace zeleně 
u bytových domů
www.pvj-group.cz
info@pvj-group.cz
Tel.: 724 006 275
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!! Odvoz starého nábytku 
na skládku. Vyklízení sklepů, 
bytů, pozůstalostí atd. Naložíme 
a odvezeme cokoliv. Vše za ro-
zumnou cenu. Stěhování všeho 
druhu. Volejte: 773 484 056

Nabízíme práci hospodyně 
a chůvy v Praze. Plný režim, 
nástup ihned. Reference z před-
chozího zaměstnání nutná. Plat 
od 35 tis. Tel.: 234 715 000.
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Mytí a Nátěry fasád
Čištění a Nátěry střech

Volejte Zdarma!: 

800 888 802při zadání kódu 
 Š2021

Sleva
5%5%

h
záruka
1414  letaž

NOVINKA

Bez lešení !!!

12 letá záruka výrobce proti novotvorbě řas a plísní 
při nátěru fasády systémovým řešením Caparol +2 roky dodá  rma HousePro
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ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka/

otevřeno po–pá 10–13 14–16 h

VÝKUP KAŽDÝ DEN 
www.antiqua-apollon.cz,

www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY  
i poškozené,do r.1970. Máme zájem o dečky, 

přehozy.Veškeré hračky,pohlednice.Předměty ze 
skla. Vzduchovky, šavle, zbraně, vyznamenání. 

Gramofony, telefony,psací stroje. Porcelán-sošky, 
hrnky, kořenky. Alpaka-mísy, košíky, tácy. Mlýnky, 
fotoaparáty, globusy. Obrazy, grafiku-i poškozené. 
Hodiny, budíky, Primky-aj, barometry. Sochy-lidé, 

zvířata, Madona. Šperky–české granáty, zlaté, 
stříbrné, bižuterii.Vánoční ozdoby, Betlémy. Psací 
stůl s roletou, komoda, servírovací stolky, stojany, 
věšáky.Lampy, lustry. Předměty z Číny, Orientu.

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí, 
i když nic nekoupíme-NIC NEPLATÍTE.

Kontakty: tel. 777 100 898, 
e-mail: sahula.martin@post.cz

Zastupitelský klub TOP 09, KDU-ČSL
Předseda: Mgr. O. Dušek, tel.: 775 663 342, 
odusek@praha6.cz místopředsedové: 
MUDr. Marián Hošek, marian.hosek@seznam.
cz, tel.: 603 169 266, Mgr. M. Baxa, mba-
xa@praha6.cz; členové: Mgr. Jiří Růžička, 
602 176 922, jruzicka@praha6.cz; Mgr. O. Ko-
lář; Ing. arch. Eva Smutná, tel.: 778 543 831; 
Ing. J. Vaculík, tel. 602 492 692, jvaculik@pra-
ha6.cz; Mgr. J. Bartůšek; Mgr. M. Kaňáková; 
Mgr. D. Klepková

Zastupitelský klub ODS
Předsedkyně: Mgr. Kateřina Bartošová, 
kbartosova@email.cz; místopředsedové: 
Mgr. P. Civínová, J. Dočekal; členové:  
Mgr. J. Stárek, jstarek@praha6.cz, Ing. Marie 
Ku bíková, tel.: 724 174 006, e-mail: mkubi-
kova@praha6.cz, Ing. Jiří Lála, jlala@praha6. 

cz, Ing. Z. Hlinský, JUDr. Mgr. M. Petrásek, 
Ing. Bc. Simona Nesvadbová,  
Ph.D., V. Šuvarina

 
Zastupitelský klub Piráti Praha 6
Předseda: Mgr. O. Chrást, ondrej.chrast@
gmail.com; členové: J. Kabelová, jana.kabelo-
va@pirati.cz, Ing. M. Vlach, milos@easy.cz, B. 
Hrůzová, Ing. E. Tichá, Ing. V. Šraier, Mgr. To-
máš Šídlo, tsidlo@praha6.cz, Jiří Hoskovec.

Zastupitelský klub Starostové a nezávislí 
(STAN) 
Předseda: Zdeněk Hořánek, zhoranek@pra-
ha6.cz, tel.: 602 336 140
místopředsedové: Mgr. Jan Lacina, jlacina@
praha6.cz, tel.: 220 189 170,  MgA. Petr 
Prokop, tel.: 608 920 937, petar@vosto5.cz; 

členové: Ing. Mgr. Oldřich Kužílek,  e-mail: 
okuzilek@praha6. cz Ing. Mgr. Libor Bezděk,  
tel.: 775 870 642, bezdek@ddmpraha.
cz, MUDr. Iveta Borská, iborska@praha6, 
Mgr. Petr Karvánek, petr.karvanek@zscer-
maka.cz

Zastupitelský klub ANO Praha 6
Předseda: Ing. Arch. M. Polách,
tel.: 603 418 940; tel.: 778 543 832; členové: 
JUDr. P. Pražáková, Ing. J. Holý, Ing. P. Ma-
cháček, Bc. T. Klíčová, Ing. Roman Mejstřík

Nezařazení zastupitelé 
Mgr. P. Palacký Ph.D. (Zelení), tel: 
603 114 577, e-mail: ppalacky@praha6.cz, 
Ing. P. Weber (Zelení), weber.pavel@seznam.
cz, MUDr. Antonín Nechvátal (bez PP), tel.: 
774 077 650, e-mail: anechvatal@email.cz

Šestka–noviny Prahy 6 (periodický tisk městské části Praha 6)
10/2021, vychází dne 30. září 2021. uzávěrka příštího čísla dne 15. října.
Vydavatel: Úřad městské části Praha 6, Čs. armády 23, 160 52 praha 6, 
IČ: 00063703, tel.: 220 189 111, www.praha6.cz
Redakce: Magdaléna Krajmerová, sestka@praha6.cz 
Inzerce: 220 189 154, e-mail: inzercesestka@praha6.cz
Náklad: 35 000 výtisků, vychází 11x ročně
DTP: Lucie Čapková
Registrační číslo MK ČR 13180
Vydavatel neodpovídá za obsah uveřejněné inzerce. 
Autorem nesignovaných textů je redakce. 

   Aktuální číslo Šestky najdete na stránkách http://www.sestka.cz

Redakční radu tvoří Výbor pro otevřenost, média 
a participaci a Redakční 
skupina. Vydávání se 
řídí Pravidly schválenými 
zastupitelstvem. Podrobnosti 
na https://1url.cz/yKwxF

Kontakty na zastupitele



271 777 010
trend@trend-technologie.cz

Koněvova 1107/54
130 00, Praha 3

POSTAVÍME VÁM PLYNOVOU KOTELNU
• Zdarma vypracujeme studii ekonomické návratnosti plynové kotelny

• Vytvoříme projektovou dokumentaci, včetně vyřízení stavebního povolení

• Postavíme Vám vlastní plynovou kotelnu na klíč

• Zajistíme provozování kotelny, včetně pravidelných servisů a revizí

Základem našeho úspěchu je Vaše spokojenost

www.trend-technologie.cz
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vtp.woodcote.czVlastina 889/23, Praha 6 - Ruzyně
724 978 029  |  ruzyne@woodcote.cz

OHŘÍVAČE VODY


